
НОНСТИТУЦИОНЕН с ъ д 
Вх. № J m I 

Дата J l S U S t i E L 

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 

НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

Г-ЖА ПАВЛИНА ПАНОВА 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 
КОНСТИТУЦИОННИЯ СЪД 

На Ваш изх. № 328-КД от 4.06.2024 г. 

УВАЖАЕМА ГОСПОЖО ПАНОВА, 

Във връзка с Ваше писмо наш вх. № 49-418-00-24 от 5.06.2024 г. 
приложено предоставям Ви заверени копия от следните документи: 

1. Писмо от управителя на Националната здравноосигурителна каса 
(НЗОК) Станимир Михайлов, вх. № 49-339-00-18 от 01.12.2023 г., за 
предсрочно прекратяване на мандата му; 

2. Писмо от Станимир Михайлов, вх. № 49-439-00-10 от 17.04.2024 г., 
за оттегляне на подадената от него на 01.12.2023 г. оставка от длъжността 
управител на НЗОК; 

3. Стенографски протокол от заседание на Четиридесет и деветото 
Народно събрание от 17 април 2024 г. в частта му на обсъждане и гласуване 
на проект за решение за предсрочно прекратяване мандата на управителя на 
НЗОК. 

Приложения: Съгласно текс 
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ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА Ц 
НАРОДНОТО СЪБРАНИЕ 
Г-Н РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ПРЕДСЕДАТЕЛ, 

На основание чл. 19. ал. 4, т. 5 от Закопа за здравното осигуряване подавам 
оставка от заеманата от мен длъжност управител на Национатната здравноосигурителна 
каса поради лични причини. 

Моля да ми бъде прекратен предсрочно мандатът като управител на 
Националната здрав нооси гурител и а каса. 

С уважение, 

i 
Станимир Михаил))/ 
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ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА 
НАРОДНОТО СЪБРАНИЕ 
Г-Н РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ПРЕДСЕДАТЕЛ, 

На основание чл. 19, ал. 4, т. 5 от Закона за здравното осигуряване, 
оттеглям подадената на 01.12.2023г. до 49-то Народно събрание от мен 
оставка от длъжността Управител на Националната здравна осигурителна 
каса. 

С уважение, 

Станимир Михайлов 

.V/ лЛъ X / \Ч 

Вярно с оригинала: 

Началник на отдел 
"'Административно обслужване 

Ирийа Колева 



ЧЕТИРИДЕСЕТ И ДЕВЕТО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

СТО И ПЕТНАДЕСЕТО ЗАСЕДАНИЕ 
София, сряда, 17 април 2024 г. 

Открито в 9,03 ч. 

Председателствали: председателят Росен Желязков и 
заместник-председателят Росица Кирова 

Секретари: Марин Маринов и Деян Дечев 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Добро утро, колеги! 
Моля за регистрация. 
Регистрирани 182 народни представители. Има кворум. 

Откривам заседанието. (Звъни.) 
Ще Ви запозная с Програмата за работата на Народното 

събрание 17-19 април 2024 г.: 
„1. Изслушване на служебния заместник министър-

председател и служебен министър на финансите Людмила Петкова и 
служебния министър на регионалното развитие и благоустройството 
Виолета Коритарова на основание чл. 111 от Правилника за 
организацията и дейността на Народното събрание за изпълнението 
на Инвестиционната програма за общински проекти по държавния 
бюджет за 2024 г. Вносители - Корнелия Нинова, Георги Свиленски 
и Борислав Гуцанов на 9 април 2024 г. 

2. Второ гласуване на Законопроекта за изменение на 
за държавния бюджет на Република България за 2024 г. Внос 
Министерският съвет на 2 април 2024 г. Приет на първо глас 
на 5 април 2024 г. 

Вярно с оригинала: 
Ирина Колева 

Началник на отдел 
"Административно обслужване" 
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ПРЕДСРОЧНО ПРЕКРАТЯВАНЕ МАНДАТА НА 
УПРАВИТЕЛЯ НА НАЦИОНАЛНАТА 
ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА ВЪВ ВРЪЗКА С ПОДАДЕНА 
ОСТАВКА ОТ СТАНИМИР МИХАЙЛОВ - УПРАВИТЕЛ НА 
НЗОК. 

Във връзка с подадена оставка със сигнатура 49-339-00-18 от 
1 декември 2023 г., а именно: 

„На основание чл. 19, ал. 4, т. 5 от Закона за здравното 
осигуряване подавам оставка за заеманата от мен длъжност 
управител на НЗОК поради лични причини. 

Моля да ми бъде прекратен предсрочно мандатът като 
управител на Националната здравноосигурителна каса." 

Проектът за решение е за предсрочно прекратяване мандата на 
управителя на НЗОК: 

„Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал. 1 от 
Конституцията на Република България, чл. 19, ал. 4, т. 5 от Закона за 
здравното осигуряване 

РЕШИ: 

Предсрочно прекратява мандата на Станимир Боянов 
Михайлов като управител на Националната здравноосигурителна 
каса." 

За процедура - господин Пандов. 
ВАСИЛ ПАНДОВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Председател, 

уважаеми колеги народни представители! Както знаем, оставка има 
подадена не само от председателя, тоест управителя, извинявам се, 
на Националната здравноосигурителна каса, но така и от 
подуправителя. 

Когато течеше дебатът за избора на подуправител, по който, 
както знаем, после имаше и съответните коментари, и двете л и ц а ^ ^ О ? ^ 
управителят, и подуправителят депозираха своите оставки 
Народното събрание. f 

Това, което се случва в момента и буди моето недоуме%и| 
ако и двамата бъдат освободени едновременно, това ще оста&т; 
Националната здравноосигурителна каса без орщн да управление,̂  

I Ирина Кол^ 
Началник на огдел 
"Ад м и н и с т' р а т и в н о о б с л у ж в а н е" 
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какъвто той трябва да има. От друга страна, изборът да се гласува 
единствено оставката на управителя, но не на подуправителя, сочи 
към това, че Националната здравноосигурителна каса ще бъде поета 
на управление от лицата, които са излъчени от ГЕРБ-СДС. 

В момента председател на Надзорния съвет на Националната 
здравноосигурителна каса е също заместник-министър, който е 
излъчен от ГЕРБ-СДС. Това означава, че в момента е очевидно 
поемането на управлението пряко на Националната 
здравноосигурителна каса не от лица, излъчени от други органи или 
от президентството, а от колегите от ГЕРБ-СДС. Моята процедура е 
да бъде включена в дневния ред точка за гласуване на решение също 
за освобождаване и на подуправителя на Националната 
здравноосигурителна каса. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Благодаря Ви, 
господин Пандов. 

Колеги, изказвания? 
Заповядайте, господин Арабаджиев. 
ИСКРЕН АРАБАДЖИЕВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин 

Председател, уважаеми колеги! Интересно е как едни точки от 
дневния ред на обществото влизат в Народното събрание, а други 
точки не влизат. Тук трябва да се върнем обратно в дискусията какво 
се случи през месец декември; как именно беше избран 
подуправителят на НЗОК и с кои гласове; с кои гласове беше 
включена и точката в момента да разглеждаме подадената оставка на 
управителя на НЗОК - и това са гласовете на ГЕРБ-СДС, ДПС и на 
ВЪЗРАЖДАНЕ. 

Ние виждаме в едни моменти, че гласовете на ВЪЗРАЖДАНЕ 
се включват в това плаващо мнозинство, а в други моменти колегите 
не гласуват, абдикират от своята отговорност и услужливо помагат 
на колегите от ГЕРБ и ДПС. (Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Колегите от ВЪЗРАЖДАНЕ трябва да дойдат и да кажат за 
месец декември с Вашата липса на гласове и гласуване помага 
обслужвате непринципни решения. Ние декември месец яс 
аргументирахме - въпреки че сега дискусията е за управителя) 
ясно заявяваме, че трябва да разглеждаме и оставката 
подуправителя. Ясно беше подадена информация месец декември 

I Вярно с оригинала: 
| Ирина Колева 
| Началник на отдел 

"Административно обслужване" 
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към обществото, че това ръководство трябва да подаде оставка, и те 
го направиха. Но в тази ситуация в момента, където ние не можем да 
проведем процедура за избор на нови управители - нов управител и 
подуправител на Касата, защото променихме Закона за здравното 
осигуряване, така че да може подуправителят да получи 
допълнителни правомощия и да има баланс на силите, споделена 
отговорност и взаимен контрол - в момента защо предлагате, колеги, 
само да разглеждаме - точката за оставката на управителя? 

Остава едно впечатление, че колегите, които влияят върху 
здравната система, тези, които откриха стотици частни болници в 
българската държава, които в продължение на десет години 
подкрепяха частен договор за източване на Ловешката болница, 
където 90% от приходите на едно частно дружество оставаше в 
дружеството, а 100% от разходите оставаха за болницата.. 

През 2016 г. се откри частна болница в Ловеч - „Кардиолайф". 
Напусна цялото Кардиологично отделение и отиде в тази болница. 
Откриха се десетки болници и медицински центрове в Плевен и в 
цялата държава. И с тази нелоялна конкуренция към общинските и 
държавните болници тези колеги от ГЕРБ, които 12 години 
управляваха здравния сектор, не направиха така, че да имаме 
качествено здравеопазване, така че лекарите да имат достойно 
възнаграждение, и сега да се опитваме с промени в Закона за 
здравното осигуряване, Закона за лечебните заведения да намираме 
механизми и методики за допълнително финансиране за заплати -
само и само за да могат да получат в областните болници 1500 лв. 
медицинските сестри и 2000 лв. лекарите, за да не зависят и от 
ДМС-тата. 

Колеги, това Вие завещахте в здравната система. И колегата 
Ангелов трябва да дойде и да каже като директор на болница и после 
като здравен министър защо допуснахте това здравеопазване -
нашите лекари да отиват в чужбина. В момента искате да ci 
продължите влиянието и през Касата - да не се упражнява кон] 
върху болниците, неправилното разпределение на средствата мШф 
болнична и доболнична помощ. И това е дискусията в момента 
дали един управител ще си запази поста или не, а дали ще им 
контрол върху системите, така че българските—граждани S 

' Вярно с оригинала:.. 
Ирина Колева 

Началник на отдел 
"Ад м и н и с т р а т и внообслужване" 
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получават качествено здравеопазване. Затова, когато вкарвате в 
дванадесет без пет едни точки за подадена оставка през месец 
декември, но само едната оставка, а не другата, остава едно чувство, 
че нещо нередно се случва. 

Как да убедим българското общество да има доверие в 
парламента, в политическата система, когато не излизате тук, за да 
дадете аргументи защо тази точка се включва в момента, а не 
другата, и защо сега - две седмици преди Народното събрание да 
приключи работата си. Това са въпросите, които трябва да зададем, 
и да получим отговори в днешната дискусия. 

Тук колегите от ВЪЗРАЖДАНЕ нека да дойдат и да кажат 
защо обслужват ГЕРБ и ДПС, когато им е удобно - в един момент 
гласуват, а друг път не гласуват. Защо подкрепихте включване на 
тази точка? Ще подкрепите ли включване на оставката на 
подуправителя? Искате ли да обезглавим Касата в момента с двете 
подадени оставки? (Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

След две седмици ще имате възможност да дадете отговор на 
хората по улиците. (Единични ръкопляскания от „ ПП-ДБ".) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Има ли реплики? Няма. 
Заповядайте, господин Караджов, за процедура. 
ГРОЗДАН КАРАДЖОВ (ИТН): Уважаеми господин 

Председател, процедурата ми е към Вас. 
Уважаеми госпожи и господа народни представители! Защо, 

господин Председател, разрешавате тук да се излиза с подобни 
изявления, които са като закъсняла чест? Когато им измъкнаха от 
устите контрабандните канали, тогава се сетихте за българското 
здравеопазване, така ли е, господин Председател? Ами то с тази 
закъсняла съвест могат да се оправдаят всички престъпления. 
Напълнихте си гушата от контрабандата и сега се загрижихте за 
какво? За българското здравеопазване!? Не, не минава номерът! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Други изказвания? 
Господин Ганев. 
ЦОНЧО ГАНЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): За 35 години България^ 

нещастието да бъде управлявана от какви ли не мошеници и кта 
- всякакви, един след друг. Последните правителства са еманация 
това нещо. Никога, абсолютно никога в най-новата.ни история I 

; Вярно с оригинала 
| Ирина .Црлева 

Началник на отдел 
"Административно обслужване" 
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имало такива некомпетентни мнозинства, изпълнени с хора, които 
не знаят къде се намират, приемат Конституция, приемат всичко 
това, което искат като законодателство, без да знаят какви ще са 
последствията, а дори не се вслушват в трезвия разум на 
професионалистите. 

Еманация на това неможачество, на тази безпринципност, 
меко казано, на този непрофесионализъм са ПП-ДБ. Хора, които 
промениха законодателството в сектор „Здравеопазване" само за да 
могат да си набутат своите калинки, така наречените 
професионалисти - нещо, което стана факт, и ние гласувахме 
против. Когато това нещо стана и предложиха за шеф на Здравната 
каса лице, за което впоследствие излязоха множество доказателства, 
че е намесен, меко казано, в съмнителни схеми за крадене, източване 
и както искате го наречете, беше съвсем естествено да сме против. И 
това беше изкарано не от друг, а от коалиционния им партньор 
ГЕРБ, управляващите с ПП-ДБ. Тези, които обясняваха, че никога 
повече с мафията: Бойко, никога с теб! И същите тези изкараха шефа 
на Здравната каса какъв мошеник е и съвсем естествено беше ние да 
гласуваме против. 

Еманацията на това неможачество от страна на ПП-ДБ стигна 
обаче, когато коалиционните им началници от ГЕРБ предложиха 
подуправител на Здравната каса. (Реплики от „ПП-ДБ".) 

И ПП започнаха да обясняват как този, предложен от ГЕРБ, е 
същият крадец като техния - ама, разбирате ли, не трябвало да има 
втори крадец в Здравната каса. И точно заради това не трябвало да 
бъде подуправител, а тогава ние от ВЪЗРАЖДАНЕ - да обясня на 
плачевния областен управител на Пловдив, който си дере ризата тук 
в залата - ние не гласувахме, защото, за разлика от Вас, имаме 
някакви принципи. За крадци и мошеници няма да гласуваме. А Вие 
сте изтъкани само и единствено от крадци и мошеници и в голямата 
си част сте неможачи, неставащи за нищо. За нищо! Това сте Вие. 

В момента имаме ситуация, в която новото правителство 
маха, а казва и най-вероятно принуждава Вашата изтривалка, 
схемаджия да напусне Здравната каса, и той си подава оставка№^йй^г> 
След като са излезли доказателства, че той е схемаджия, естест^^Г^ 
е, че ние ще подкрепим неговата оставка. Напротив^той трябва^& 

I Вярно с оригинала: 
I Ирина К\)л 
I Началник на отдел 
| "Административно обслужване' 
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бъде разследван, съден и вкаран в затвора, ако има нужните 
доказателства. Съвсем естествено е Вие като неможачи да 
предложите и подуправителят заедно с него да си заминат. Ние ще 
го подкрепим, защото сме последователни, защото всичките Ви 
схеми трябва да бъдат изкарани наяве, защото Вие освен да 
прислугвате на ГЕРБ и да седите в скута на Пеевски, за друго не 
ставате, защото сте неможачи. За нищо друго! Даже не можете и да 
крадете, защото тръгнахте да овладявате Митниците и ей тия тук на 
първия ред Ви набиха канчетата. Даже и Митниците не можете да 
овладеете, защото искате да делите наедно, ей заради това. 

Всички чухме как Денков се молеше на Пеевски да се върне в 
залата - пред всички. Това сте Вие - неможачи и схемаджии, които 
се правят, че могат да делят наедно. Не можете да делите наедно. 
Вие сте неможачи и трябва да бъдете премахнати от нашата история, 
защото сте срамно петно. (Ръкопляскания от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: За реплика - господин 
Иванов. 

МИРОСЛАВ ИВАНОВ (ПП-ДБ): Благодаря Ви, господин 
Председател. 

Уважаеми колеги! Господин Ганев, излишен патос, както 
обикновено, изказване, пълно с обиди, цинизми. Не знам кой ще Ви 
вярва точно на Вас, господин Ганев, не говоря за парламентарната 
група, когато излизате от тази трибуна и изливате един миш-маш от 
хвърчащи мисли. 

Колеги, Вие сте прави, когато казахте, че тогава Вие не 
гласувахте за избор на подуправител на Националната 
здравноосигурителна каса, но винаги има „но", и това „но" е 
следното. Когато се избираше председател на Националната 
здравноосигурителна каса, Вие тогава гласувахте против. Когато се 
избираше подуправителят на Националната здравноосигурителна 
каса, Вие не гласувахте и с това дадохте възможност гласовете на 
ГЕРБ и ДПС да са абсолютно достатъчни, за да бъде избран N . 
подуправител. Това е толкова очевидно, толкова плоско и з а т Ш а Г ' " 

U i - . s / V- , . \ * \ 

казвам, че не съм сигурен кой ще Ви вярва на Вас персонашШ 
господин Ганев. (Ръкопляскания от „ПП-ДБ".) т 

jl'M 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Костадинов 
за реплика. 

КОСТАДИН КОСТАДИНОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин 
Ганев, като стана дума за очевидни и за плоски неща, обяснете на 
очевидните и плоски представители на ПП-ДБ, че те приеха Закона, 
по който бяха избрани тези представители. 

И още нещо им обяснете. Тогава в нашата група много се 
смяхме. Припомнете им защо. Защото, когато има такива 
изключително неадекватни представители на която и да било част от 
българския народ, във всеки един удобен случай ние сме се 
възползвали и ще продължаваме да се възползваме от това да ги 
скараме с техните партньори, понеже са толкова елементарни, 
толкова неграмотни и толкова неадекватни, че който не е решил, той 
не ги е прецакал. Това направиха и техните партньори, въпреки че 
им го казахме, че така ще стане в крайна сметка. Така че в този 
случай на практика ние им дадохме поредния урок - как може да 
направим така, че да се скарат дори самите те помежду си, въпреки 
че обясняваха и се молеха на ГЕРБ и на ДПС да подкрепят техния 
кандидат. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Друга реплика? 
ИСКРЕН АРАБАДЖИЕВ (ПП-ДБ): Господин Ганев, ние сме 

изключително принципни и последователни (силен смях от 
ВЪЗРАЖДАНЕ) в решенията си и в действията си. Гласуваме така, 
както е полезно за българските граждани. Когато не е полезно 
подуправител да стане Мавров - предложението на ГЕРБ-СДС, ние 
гласуваме „против". Вие сте тези, които обаче помогнахте този 
човек да стане подуправител. 

Ако погледнете медийните публикации от този ден, те са със 
заглавия: „ГЕРБ и ДПС инсталираха с помощта на ВЪЗРАЖДАНЕ 
спорен кандидат за подуправител на НЗОК". (Шум и реплики or 
ВЪЗРАЖДЕНЕ.) И сега, в момента, вече не с Вашата пасийЩ^Т; 

//V 
подкрепа, а с Вашата активна подкрепа Вие помогнахте тази ф ш . 
да влезе в дневния ред. Вие най-вероятно ще помогнет^\ц^ 
управителят да си подаде оставката, и ще помогнете на 
скандален подуправител да заеме ръководството на НЗОК. 

! Вярно с оригинала: 
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Вие казвате, че сте прецакали нас или сте вклинили някакъв 
клин в коалицията. (Реплика от народния представител Костадин 
Костадинов.) Не, господин Костадинов или господин Ганев, Вие 
прецаквате българските граждани, защото, докато няма контрол 
върху болниците, върху средствата, които всички български 
граждани плащат за здравни осигуровки, ние ще имаме проблем. 
Вие обслужвате и помагате, Вие гласувате това, което ГЕРБ и ДПС 
Ви кажат. 

Спомняме си и промяната, която искахме да направим в 
Закона за обществените поръчки - за това частните болници да 
провеждат обществени поръчки, за сумите, които получават от 
Касата. И какво стана?! На прегласуването госпожа Атанасова - още 
народен представител, се обърна към Вас, подшушна Ви как да 
гласувате и се обърнахте на 180 градуса. Това се вижда от 
българските граждани и трябва да се напомня от тази трибуна всеки 
ден. (Ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Дуплика - господин 
Ганев. 

ЦОНЧО ГАНЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин Иванов, 
господин Арабаджиев, за разлика от Вас ние от ВЪЗРАЖДАНЕ се 
борим от много години да влезем в парламента. За разлика от Вас 
ние не сме спуснати от американското посолство, не сме били 
канадски граждани, които по стечение на обстоятелствата да са 
станали министри, заместник-министри, депутати или какъвто и да 
било назначен чиновнически сан в българската администрация. Ние 
сме извървели своя път. 

И сега да Ви кажа, тъй като Вие нямате никаква представа 
какво се случва в политиката не само в България, но и по цял свят, в 
реалната политика, където има демокрация. Работа на опозицията не 
е да подкрепя каквото и да било на управляващите. Никаква работа! 
Когато има коалиция, която управлява, работа на опозицията не е 
подкрепя едно от двете лобита в коалицията. Ние нямаме р а б о т ^ К ^ 
подкрепяме било Вас, било ДПС или ГЕРБ. Нямаме такава ра&а,., С / . . ^ р ) 
ние сме опозиция. Българският народ е казал: в този момент ш^те ' М ' ) 
толкова гласове. И ние няма как да гласуваме каквото и да 'У 
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Наше усмотрение е дали да гласуваме против, или да се въздържим. 
Това е наше усмотрение, ние сме опозиция, да Ви го кажа. 

Сега, по отношение на другото, също основни неща в 
политиката. Когато опозицията трябва да се съобрази с това, че Вие 
като управляващи сте променили закон, ние работим по този закон. 
Именно Вие като управляващи променихте Закона и казахте, че 
подуправителят се избира от Народното събрание. А направихте 
това, защото сте неможачи и защото разчитахте, че ще Ви минат 
всичките назначения именно защото не ставате за нищо. И тук за 
първи път видяхте как ГЕРБ и ДПС Ви унижиха и Ви наведоха, след 
което същото стана и с Конституцията, а сега и с правителството, 
което Ви управлява, и нас управлява, защото сте неможачи. Същото 
нещо - в Здравната каса. Това сте Вие! 

И точно заради това в тази ситуация ние като опозиция имаме 
точни и ясни правила как да действаме. Но Вие сте спуснати, Вие 
сте хора неможачи. Нямате представа кой е назначен за областен 
управител - било за Пловдив, за Разград или за където и да било. 
Събрани от кол и въже. Нямате никаква представа за какво става 
дума, и Вие го видяхте тук. Променихте обаче, за съжаление, 
Конституцията и сега всички страдаме заради това какви сте Вие, 
какво правите. 

По отношение на търговете за лекарства. Господин 
Арабаджиев, жалко е за нас като държава, че Вие бяхте председател 
на Социалната комисия. Жалко е! Но сега да Ви го кажа, тъй като 
това е една от основните опорки. Има позитивен списък за 
лекарства, те са фиксирани като цени. Дали сте частна болница, дали 
сте държавна болница - няма никакво значение. Там е казано, да 
кажем, аспирин - 10 лв. Вие, като сте частна болница, дайте 
документ, фактура за 50 лв. Ще Ви изплатят 10. Дали ще проведете 
търгове - има пределна цена. Вие като управляващи обаче, като 
имате шеф на Здравната каса, защо не смъкнахте цената, по която 
може да се изплаща? Защо? Да Ви кажа ли защо? Защото 
схемаджии. Защото ние искаме да няма плащане на частда^е ь-v; 
болници от страна на държавата. (, -

Частна инициатива - приветстваме, подкрепяме, но не % за 
частни болници. Изцяло всичко да отива за държавни и общинекн 
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болници, но Вие сте схемаджии. За съжаление, даже не сте изпечени 
схемаджии като ГЕРБ и ДПС, защото сте неможачи. Искате да 
делите на едно - не става. Тези, на които седяхте в скута, Ви 
показаха, че няма да Ви минат номерата, затова в момента Ви 
разкарват пуделчетата, пачките и ще Ви навеждат докрай. (Шум и 
реплики от ПП-ДБ. Ръкопляскания от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Чорбанов, 
Вие за изказване ли? Заповядайте. 

АНДРЕЙ ЧОРБАНОВ (ИТН): Благодаря Ви, господин 
Председател. 

Уважаеми дами и господа народни представители! Ще започна 
с перифразиране на една популярна сентенция и ще кажа, че в 
бриджа и в политиката е важно да имаш или добър партньор, или 
силна ръка. В момента част от бившите управляващи разбраха, че са 
нямали партньор и срещу тях е имало силна ръка. 

Още от самото начало, от самото начало при избора на 
управител и подуправител ние бяхме твърдо против избора на този 
управител. Нещо повече, бяхме също против промяната в Закона, 
според която не управителят избира своя подуправител, а беше 
избор на Народното събрание. По този начин се даде възможност 
различните компоненти на управляващата коалиция да назначат 
свои хора на различните позиции. Ние не подкрепихме нито една от 
тези тези и затова днес няма да участваме в това гласуване. (Шум и 
реплики.) 

Ще кажа обаче и нещо друго. За здравната система и за 
обществото ще бъде прекрасно да има управител на НЗОК, който да 
се грижи за системата и за обществото. Не смятаме, че сегашният 
избор - и на управител, и на подуправител, е подходящ за това. 
Силно се надяваме, че в близко бъдеще в следващия парламент ще 
бъдат избрани хора, подходящи, професионалисти, които да 
отговарят в най-пълна степен на очакванията за управление 
най-големия бюджет в нашата държава. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Благодаря Ви. N 
И о, 1 

Господин Божанков е записан за изказване. Vx., 
ЯВОР БОЖАНКОВ (ПП-ДБ): Благодаря Ви, госпо! 

Председател. Вярно с оригинала: 
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Уважаеми колеги! Важен фокус в този дебат, който убягва на 
залата, е, че в момента се извършва едно нарушение на 
Конституцията, и това са поправките от 2023 г. Защо? Защото 
помните ли в тази зала всяка една група в какво обвинявахме 
президента Радев - че агресивно през служебната власт узурпира 
държавна власт и кадрува в държавния апарат, и прави всичко друго, 
но не организация на честни избори. 

Е, какво се случва в момента? Хайде да си отговорим на този 
въпрос. След поправката в Конституцията вече имаме изричен текст, 
който казва, че служебният кабинет се грижи за организацията на 
честни избори - ни повече, ни по-малко. И какво прави служебният 
кабинет в момента? Абсолютно същото нещо, в което обвинявахме 
президента Радев - кадрува агресивно, сменя хора. Независимо дали 
говорим за Здравна каса, независимо дали говорим за други позиции 
- агресивно кадруване в държавната власт. Е, къде е тогава тази 
промяна в Конституцията, в която всички участвахме?! Нали бяхме 
обединени всяка една парламентарна група, която гласува за тази 
иначе правилна промяна?! Защо в момента тази зала погазва нейната 
философия? Защо всички тръгват - всички, без нашата 
парламентарна група, срещу философията на тези промени? За какво 
бяха всички усилия през тези месеци да променим нашата 
Конституция? 

Уважаеми колеги, призовавам Ви да се откажете от това. То 
няма никакъв смисъл към настоящия момент. Ако наистина искаме 
да се явим на избори пред българските граждани и да заявим пред 
тях, че направените промени не са само на думи и на текст, а на 
дело, че стоим зад тези промени, че вярваме, че една служебна власт 
трябва просто само и единствено да се фокусира върху 
организацията на честни избори, защото това, което се случва -
извънредни точки, кадрови смени в държавата, опорочава текста на 
Конституцията и подрива доверието не само в изпълнителната в л а с ^ Г р ? ^ 
не само в института „служебен кабинет", а изобщоЛ|^ 
парламентарната демокрация. И не трябва тогава да се чуди]£/че, , .;- СЙ 
всеки един - и никой няма да излезе сух от водата - страда от ни^ия " ' ^у 
рейтинг, от ниското доверие, от ниската избирателна активно*^ f 
Защото се оказва, че на думи е едно, на дело - друга — 
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В момента, колеги, правите огромна щета на промените, за 
които сами гласувахте. От името на нашата парламентарна група Ви 
призоваваме - откажете се от това в името на този базов консенсус, 
който постигнахме в тази зала, в името на това съгласие, което 
постигнахме и което е много по-важно, много по-голямо от някакъв 
тяснопартиен интерес в момента и някаква кадрова смяна или опит 
да се овладее властова позиция и тя да се експлоатира със съвсем 
друга цел. Благодаря Ви. (Ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Благодаря, господин 
Божанков. 

Господин Митев - за реплика. 
ИСКРЕН МИТЕВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Председател, 

уважаеми колеги! Уважаеми господин Божанков, има няколко теми, 
които не засегнахте във Вашето изказване. Може би част от него 
трябваше да бъдат отговори на това, което каза Цончо Ганев, като 
каза, че те са борци и се борят - от партия ВЪЗРАЖДАНЕ. И ние 
разбрахме за какво се борят партия ВЪЗРАЖДАНЕ. Те се борят да 
изплатят 30-годишния заем на Костадин Костадинов за къщата му, 
да го изплатят за 12 месеца, и успяха. Браво, поздравления на партия 
ВЪЗРАЖДАНЕ (ръкопляска), успяхте да си изплатите заемите. 
(Смях и оживление.) 

За какво друго се борят партия ВЪЗРАЖДАНЕ? Във всеки 
един удобен момент те... 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Към господин 
Божанков реплика, моля. 

ИСКРЕН МИТЕВ: Разбира се, към господин Божанков. Аз му 
добавям неща, които той не адресира в своето изказване. Не съм 
съгласен с него. Той не каза как партия ВЪЗРАЖДАНЕ през цялото 
време бяха на каишката на Бойко Борисов, и когато говорят за 
пудели, те са най-големият пудел в залата. (Шум и реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

И сега много важно нещо трябва да кажем, и то е следншр? 
днес не беше вкарана точката за „Боташ" и днес, в този 
България ще изгуби 1 млн. лв.. Но се вкара точката, която1 

обслужи интересите на ГЕРБ, с помощта на партия ВЪЗРАЖ, 
и разбира се - с чалгата в политиката. 

Ьярно с оригинала: 
Ирина Ко\ 

| Началник на отдел 
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Господин Балабанов, как се чувствате днес, като обслужвате 
интересите на ГЕРБ и ДПС? 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Към господин 
Божанков е репликата, господин Митев. 

ИСКРЕН МИТЕВ: Излезте и кажете нещо от тази трибуна, 
нали сте голям борец? (Ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Дуплика искате ли. 
господин Божанков? (Шум и реплики.) 

ЯВОР БОЖАНКОВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Митев, 
съвсем целенасочено не споменах ВЪЗРАЖДАНЕ. Както казах, има 
по-голяма тема и тя е конституционната промяна, духът на 
Конституцията, смисълът на промените, които ни обединиха в тази 
зала. 

Големият липсващ от дебата днес са ГЕРБ. Въпреки че те 
правят това предложение, те не излизат на този дебат, те не 
защитават това предложение. Излизат ВЪЗРАЖДАНЕ точно както 
преди години Волен Сидеров го правеше в тази зала - ти говориш на 
ГЕРБ. излиза Волен Сидеров. Сега е същото — аватарите на Волен 
Сидеров, когато говориш на ГЕРБ, излизат те на зала да бранят 
техните позиции. В това няма нищо странно. Има три-четири, може 
би и повече случая, в които ВЪЗРАЖДАНЕ, негласувайки, 
осигуряват нужния кворум, за да минат предложените от ГЕРБ 
решения. Това е абсолютен факт, но това е едно базово мнозинство, 
което в тази зала функционира много отдавна и сега просто излиза 
наяве, сега става публично, сега става открито, но него винаги го е 
имало и ние го знаем, просто не са го показвали. 

Та, господин Митев, неслучайно направих изказването само в 
посока на конституционния текст и на най-важното, на което 
държим - на българското общество. А партия ВЪРЗРАЖДАНЕ -
това е ясно. Хора, които плюха години наред Брюксел, сега се ^ 
наредиха за заплати в Европа. Те нямат никакъв срам, те Agj^J? 
рецидивисти - като започнем от ваксините и партийните субсидщ% 
накрая като стигнем до евровота. Тук изненади няма\\* W. lib 
ВЪЗРАЖДАНЕ са си такива. (Ръкопляскания от ПП-ДБ. ШумЩ 
реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господа Пандов, Вие? 
| И р и 
I Началник на отдел 
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ВАСИЛ ПАНДОВ (ПП-ДБ, от място): За процедура. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: За процедура? 
Заповядайте за процедура, господин Пандов. 
ВАСИЛ ПАНДОВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Председател, 

уважаеми дами и господа народни представители! Процедурата ми е 
във връзка с предложената нова точка. Преди да се стигне до 
гласуване, в Деловодството е заведено оттегляне на оставката от 
господин Станимир Михайлов (ръкопляскания от ПП-ДБ) в 10,12 ч. 
Мисля, че няма предмет, който да бъде подложен на гласуване. В 
тази връзка предлагам точката да бъде оттеглена поради липса на 
предмет. Мотивите ми са свързани с това, което казах и по-рано в 
процедурата си. Когато ставаше дума за тези оставки, имаше 
разговор за провеждане на нови правила и нов избор на управител и 
подуправител. Разбира се, това, което се случва в момента и което 
виждаме - не само, разбира се, в сферата на здравеопазването, е 
опитът на колегите от ГЕРБ-СДС да овладеят всички системи, 
включително и системата на здравеопазването. В този контекст, 
разбира се, предполагаме, може да се проведе процедура да се 
търсят мотиви за освобождаване на друго основание по Закона за 
здравното осигуряване. Това няма да промени факта, че в дневния 
ред беше предложено освобождаване само на управителя, но не и на 
подуправителя. В предишната си процедура аз поставих въпроса: 
защо не се предложи освобождаването на подуправителя. Благодаря. 
(Частични ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Благодаря Ви, 
господин Пандов, за процедурата с искане за оттегляне. 

Господин Ангелов - за процедура. 
КОСТАДИН АНГЕЛОВ (ГЕРБ-СДС): Уважаеми господин 

Председател, уважаеми колеги! Това, което се случи преди няколко ___ 
минути от тази трибуна, демонстрира едно-единствено нещо -
работи мафията в България. (Шум, реплики и възгласи от ПП-ДбМ ^ i " \ ^ 

§1 /, ' Z, „ t \ 

Така работи задкулисието! Сега най-важното е j 
български граждани да разберат кой принуди Станимир 4у 
да си оттегли оставката. Кой? Кой му се обади по телефона и кой rtfe 
накара да си оттегли оставката? Оставката е личен акт! 

I Г) 

| Вярно с оригинала; 
| Ирина Ког^ва 
I Началник на отдел j 
j '"Административно обслужване" 
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АТАНАС АТАНАСОВ (ПП-ДБ, от място): Извикайте го да 
дойде да каже. 

КОСТАДИН АНГЕЛОВ: Оставката не се депозира от депутат 
в Народното събрание, а се депозира лично от управителя на НЗОК, 
което означава, че управителят на НЗОК е зависим от тези хора. Ето 
така работи мафията в България! Искам всички български граждани 
да го разберат. Станимир Михайлов е бил принуден да си подаде 
оставката от някого в тази зала и това трябва да бъде разбрано! Още 
днес ще подадем сигнал това да бъде разследвано! (Ръкопляскания 
отГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Хамид - за 
процедура. 

РЕПЛИКИ ОТ ВЪЗРАЖДАНЕ: И ние имаме процедура! 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Има няколко 

процедури и едно лично обяснение. 
ХАМИД ХАМИД (ДПС): Благодаря, господин Председател. 
Уважаеми народни представители, след депозирането на 

оставката точката е внесена за разглеждане, пленарната зала е 
включила точката за разглеждане, започнали са дебатите. Дебатите 
трябва да приключат, ние сме в процедура и трябва да гласуваме 
тази оставка. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Първо ще дам на 
господин Балабанов личното обяснение, защото беше по повод на 
изказване и съответната дуплика. 

Заповядайте, господин Балабанов. 
СТАНИСЛАВ БАЛАБАНОВ (ИТН): Благодаря Ви, господин 

Председател. 
От тези самопризнания тук през процедури малко оттече това 

лично обяснение, но молбата ми в това лично обяснение е към Вас -
контролирайте хората с ментални проблеми в тази зала, когато се 
изказват по отношение на „Има Такъв Народ", защото те видшвйЗ^^ 
имат други лични проблеми при сблъсъка със самите себе си. Ш 
че да оставим „Има Такъв Народ" тук настрани от този гнусЙ Ш 
позорен казус, който се създаде още преди девет месеца. ЗащУйи 
когато имаше създадената гнусна и порочна сглобка, си правихте 
услуги между ГЕРБ и „Продължаваме Промянатаи - Бойко Борисов 

Вярно с оригинала: 
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да услужи на Кирил Петков да назначи техния некомпетентен човек 
за шеф на Здравната каса и да контролира едни осем милиарда. От 
последните минути разбирам, че всъщност, освен че има пудели в 
Агенция „Митници", има пудел и в Здравната каса. То така излиза 
бе, господин Председател, от цялата тая агония, която продължава 
тук. 

Сега, на този с тежките ментални проблеми, без да го 
споменавам, ще му обясня следното. Ако „Има Такъв Народ" днес 
гласува „за" - прави услуга на едната политическа формация от 
сглобката, ако гласува „против" - прави услуга на другата 
политическа партия от тази сглобка. „Има Такъв Народ" днес няма 
да участва в това гласуване, за да си берете плодовете от 
собствените глупости. (Ръкопляскане от народния представител 
Искрен Арабаджиев.) И да ми ръкопляскаш с ония ръчички там, 
общински съветнико от Ловеч, няма да ти се получи, защото хората 
преди девет месеца разбраха каква е сглобката, какви са интересите 
и кой иска да контролира осем милиарда. 

И само да Ви напомня нещо - преди девет месеца „Има Такъв 
Народ" гласува против кандидатурите за шефове на Здравната каса, 
защото просто... 

ИСКРЕН АРАБАДЖИЕВ (ПП-ДБ, от място): Не 
гласувахте... 

СТАНИСЛАВ БАЛАБАНОВ: Гласувахме против, виж 
стенограмата - моля ти се, припомни си, да не използвам от 
трибуната да си обяснявам с теб някакви неща, които са се случили 
преди девет месеца, просто защото Вашият кандидат е вреден и 
затова „Има Такъв Народ" гласува против. Толкова по тая тема. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Процедура - господин 
Иванов. 

МИРОСЛАВ ИВАНОВ (ПП-ДБ): Благодаря Ви, г о с п о д щ ^ ^ 
Председател. 

Уважаеми колеги, процедурата ми е по начина на вощщр*'Х/ 

господин Председател, тя е към Вас. Аз съм убеден, че Ме; :в; 
момента се чувствате доста неудобно, защото в днешния плеи^р^ 
ден се случиха някои доста омерзителни неща, на които, ̂  
съжаление, често сме свидетели. Когато Вашата парламентарнг 

! Вярно с оригинала: 
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група иска да постигне нещо, тя не се свени пред това да нарушава и 
процедурите на Народното събрание, често да не се следва вече 
приетият дневен ред. 

На първо място, ние оставихме двама министри да стоят в 
залата повече от час, защото за Вас по-сериозен приоритет беше да 
освободите управителя на Националната здравноосигурителна каса 
и Вие да поемете управлението чрез нейния подуправител. 

Аз отново искам да посоча, че подуправителят беше 
предложен от Вас и беше избран с гласовете на ГЕРБ-СДС и ДПС, 
вече стана ясно - и с любезното съдействие на партия 
ВЪЗРАЖДАНЕ, които не гласуваха тогава в залата. 

РЕПЛИКА ОТ ВЪЗРАЖДАНЕ: Ние пак няма да гласуваме. 
МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Днес тази точка влезе в дневния ред 

отново с гласовете на ГЕРБ-СДС, на ДПС, на колегите от 
ВЪЗРАЖДАНЕ. 

РЕПЛИКА: Каква е процедурата? 
МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Процедурата ми е по начина на 

водене и тя е към председателя на Народното събрание. 
Господин Председател, аз не мога да се съглася с това, което 

каза господин Хамид, защото оставката е личен акт и като такава до 
нейното приемане тя може да бъде оттеглена. (Шум и реплики.) Така 
пише и в Правилника за организацията и дейността на Народното 
събрание. Ние все още сме във фазата на дебати, не сме стигнали до 
гласуване. Ако бяхме вече във фаза и процедура на гласуване - да, 
тогава нямаше как да бъде прието това волеизявление от господин 
Михайлов. Но след като той е депозирал оттеглянето на своята 
оставка, Народното събрание би следвало да се съобрази и тя да не 
бъде подлагана на гласуване. 

И тук излишният патос на господин Ангелов, че някой го бил 
принудил нещо да направи - аз съм убеден, че господин Михайлов, 
ще излезе и ще каже на българските граждани защо е направил 
Вие, господин Ангелов, точно Вие да говорите за ма 
несериозно е. (Ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Д р е н ч е ^ ^ ^ ^ 
процедура, след това Асен Василев. 

Вярно с оригинала: 
Ирина Кс^ева 
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ДИМО ДРЕНЧЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин Председател, 
моята процедура е да променим една точка в Програмата, а именно 
точка седма да стане точка втора след изслушването, тъй като тя 
касае дейността на центровете за психично здраве. Тук, както каза 
господин Балабанов, освен пуделът на промяната в Митниците -
пуделът Трикси или Трейси беше, имаме още две пуделчета на 
промяната, които лаят от трибуната. 

Искам да кажа, че не може да се говори за предсрочно 
изплащане на кредити от човек, който си е купил луксозен 
апартамент в София за 20 000 лева и вилно място край Искър, край 
София по две стотинки на квадрат. Нека Законът за психичното 
здраве да излезе като втора точка. (Смях.) 

ЦОНЧО ГАНЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ, от място): Той е за теб, 
Искрене. Искрене, за тебе говорим, Искрене. Я кажи за апартамента 
в София за 20 000 лева... (Шум и реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Василев. 
АСЕН ВАСИЛЕВ (ПП-ДБ): Господин Желязков, имам една 

много бърза процедура по същество. Тъй като очевидно имаме 
правен казус, предлагам половин час почивка. Искам я от името на 
парламентарната група, за да може Вие да си прецените казуса. 
Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Петнадесет минути 
почивка. 

(След почивката.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Колеги, продължаваме 
работа. 

За изказвания? 
Господин Георгиев - за изказване, заповядайте. 
ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Благодаря, господин 

Председател. t ' " 
Дами и господа народни представители! ИзключителноЯНД, 

интересно е това, което се случва днеска тук, защото точно тощг * 
нещо ние предвидихме само преди няколко месеца or i 
ВЪЗРАЖДАНЕ и лично аз, от тази трибуна, предупреждавах 

Вярно с оригинала: ........ 
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многократно „Продължаваме Промяната - Демократична България", 
че ще се случи точно това. Има го документирано това мое 
изказване много точно и ясно. Но тъй като се хвърлиха страшно 
много обвинения срещу нас тук, от тази трибуна, ние сме длъжни да 
отговорим и на тези обвинения, а и сме длъжни да обясним на 
всички български граждани какво се случи, да припомним 
фактологията, защото, за разлика от нас, от ВЪЗРАЖДАНЕ, ПП-ДБ 
помнят три секунди. 

Сега да обясним какво се случи през последните няколко 
месеца. Когато стана изборът и предложението за избор на 
управител на Здравната каса от „Продължаваме Промяната -
Демократична България" - господин Михайлов, ние аргументирано 
и ясно в Комисията изразихме защо сме против той да бъде 
управител на Здравната каса. Даже мога да се върна още малко по-
рано - имаше предложение на БСП за управител, единствен, който 
беше останал като кандидатура, малко по-раничко така да Ви върна. 
Ние подкрепихме него, но както и да е. 

Връщаме се на господин Михайлов. В Комисията ясно и 
категорично госпожа Генчева аргументирано, както и в залата, 
обясни защо ние сме против господин Михайлов да бъде управител 
на Здравната каса. Въпреки това Вие направихте договорка в 
сглобката, че ако той стане управител на Здравната каса, господин 
Пандов ще внесе промяна в Закона за здравното осигуряване - и 
това така стана - в чл. 19, ал. 1, ако не се бъркам, промяна, в която 
ПП-ДБ предлагат услужливо подуправителят да се избира от 
парламента. Така ли беше, господин Пандов? Така беше. Ама Вие 
това нещо го забравяте много бързо. След като направихте тази 
промяна - аз тука дълго и аргументирано от трибуната обяснявах, че 
това, което правите, е пълно безумие, че Вие можете спокойно да си 
изберете управителя на Здравната каса, че след като изберете този 
управител на Здравната каса, той ще си назначи подуправител^^^-/Г>\ 
ако в един момент дойде пак такава ситуация, в която Ввдюб ' Д \ 
сглобка се разглоби, както и стана, и ако в този момент в|п!ите "сД J 
коалиционни партньори - господари от ГЕРБ и ДПС решат, ч е Ш ^ ^ " ^ ^ / 
вече сте ненужни, и искат да Ви изхвърлят най-брутално4^ 
управлението на Здравната каса, ще го направят и техният-

! Ьярно с оригинала: 
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подуправител ще остане и ще управлява Здравната каса. Когато Ви 
казах тези неща от трибуната, Вие какво направихте? Натиснахте 
копчето и гласувахте „за". След това следват всички останали неща: 
защо ние не сме гласували за подуправителя? Ами, елементарно -
защото не сме съгласни със законовата промяна, която Вие 
предложихте. Вие сами се натресохте в тази клопка, която Ви 
поставиха. Сега сърбате супата на всичкото това нещо, което Вие 
надробихте, защото девет месеца управлявахте с мафията. Тогава 
нямаше проблем - и закончетата Ви минаваха, и се договаряхте. 
Много пъти сме били против с доста от нещата, които сте вкарали, 
обяснявали сме аргументирано, само че Вие не слушате, Вие гледате 
да си направите ала-балата и далаверката. И сега тука 
ВЪЗРАЖДАНЕ Ви било виновно! 

Какво направихте, за да сте ни лук яли, ни лук мирисали? 
Заедно с ГЕРБ - с техния подуправител и Вашия управител, си 
подадоха оставката, за да се покажат колко са моралисти. Само че 
кога я подадоха, преди колко месеца беше, господин Пандов? 
Спомняте ли си? Господин Арабаджиев, Вие помните ли преди 
колко месеца, защото тук пламенно идвате да защитавате и да 
държите реч? (Реплики от ПП-ДБ.) 

Защо не гласувахме преди няколко месеца тези оставки, като 
сте такива големи моралисти Вие всичките в тази зала?! Защо не го 
направихте? (Шум и реплики от ПП-ДБ.) 

Защото нямаме мнозинство, не е наша работа да гласуваме 
Вашите оставки. Ние от ВЪЗРАЖДАНЕ не участваме във Вашите 
игрички, това трябва да стане ясно на цялата държава. Само че аз 
знам опорките на демократичната общност... (Реплика от народния 
представител Цончо Ганев.) 

Хайде да не казвам. 
Когато Вие направите някоя грешка или когато направите 

някоя глупост, на Вас трябва някой друг да Ви е виновен. Е; 
време Ви беше виновно БКП и членовете на комунистическа 
партия, сега са Ви виновни ВЪЗРАЖДАНЕ и Путин. Каквото | .ка 
стане, ВЪЗРАЖДАНЕ Ви е виновно, защото нямате друго какво^йк 
кажете. Защото Вие сами си дробите супите и после някой друг* 

Вярно с оригинала: 
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искате да Ви ги сърба. Ама няма да ги сърба, българските граждани 
много ясно ще Ви дадат отговор на всичките Ви въпроси. 

Тук се дрънкаха глупости за обществени поръчки в частните 
здравни заведения. Извинявайте, защо не въведем обществени 
поръчки във всички частни фирми?! Хайде, нали сте много големи 
демократи! Защо в частна фирма трябва да се въвежда Законът за 
обществените поръчки?! (Реплика от народния представител 
Настимир Ананиев.) 

Господин Ананиев, не се обаждайте от място, на Вас 
белгийската прокуратура ще Ви каже какво има предвид за Вас. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Без диалози със залата! 
ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ: Белгийската прокуратура ще Ви обясни 

на Вас за какво става въпрос, какво сте правили с Путин и с 
фирмички от Русия. (Шум и реплики. Смях от ВЪЗРАЖДАНЕ. 
Ръкопляскания от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Когато Вие от Промяната вкарвате тези промени и когато 
обяснявате на всички, че със Закона за обществените поръчки щели 
сте да спрете корупцията и източването на Здравната каса през 
частните болници - пълна глупост! Аз Ви обяснявах тук, само преди 
няколко седмици, че ГЕРБ и ДПС, всички кметове в тази държава, 
които са намесени в корупционни схеми, източват чрез този закон 
бюджетите на общините. И всички това го знаем в тази зала, защо се 
правим на хора, които нищо не разбираме?! И Вие с това искате да 
замажете очите на хората, че със Закона за обществените поръчки, 
въведен за частните заведения, ще спрете голямата корупция, която 
Вие управлявахте с Вашия управител и с на ГЕРБ и на ДПС 
подуправителя. Така ли беше? И ще спрете корупцията?! А ние, 
когато казваме, че решението, че просто частните болници не трябва 
да имат никакъв достъп до държавно финансиране, за да може тези 
средства да отиват само в държавните болници, а те да си развиват 
частната дейност, както правят всички фирми - тогава подскочир^Д 
до небесата. Не можело! (• •/< 

Между другото, в същото време, когато казвахме, че частЩте 
пенсионни фондове трябва да бъдат вкарани в държавйоЦ 
обществено осигуряване - и това не можелс^ 
противоконституционно било. Защо не променихте Конституцията в 

I В я р н о с о р и т ! • ала: 
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тази посока, когато искате да оправите държавата?! Защо не 
променихте Конституцията в посока да смачкате мафията и 
престъпността, а се обединихте с тях и ходихте да овладявате 
Митниците?! Защото всичките Ви конституционни промени бяха, за 
да обслужат ГЕРБ и ДПС и за да можете Вие да си управлявате, 
защото си мислехте - защото сте големи гении на политическите 
процеси, че те ще Ви оставят четири години да си развявате коня. 
Само че какво стана? Върнахте ГЕРБ и ДПС на бял кон - това стана! 
Всички български граждани го виждат черно на бяло и то е ясно. И 
ние от ВЪЗРАЖДАНЕ ли сме виновни за това нещо, а? Защото Ви 
предупреждавахме? Девет месеца тука се скъсахме да Ви 
обясняваме, че правите точно това. И сега, когато не Ви е угодно, 
ние сме Ви виновни. За кое?! Че Вие си надробихте супата с това, че 
има подуправител от ГЕРБ и ДПС, а? Затова ли ние сме Ви виновни, 
че Вие го вкарахте това предложение?! Господин Пандов защо не 
излезе да си признае? (Реплики от ПП-ДБ.) 

Вие, Вие, точно Вие! (Шум и реплики от ПП-ДБ.) 
Тука юристът Божанков ми излиза да ми говори, че 

философията на Конституцията не била спазена, и не знам какви 
глупости се издрънкаха пак за ВЪЗРАЖДАНЕ. Каква философия, 
господин Божанков? Черно на бяло е записано какво трябва да стане, 
и Вие го записахте, Ваш е текстът. Ваш е текстът за Конституцията, 
за промените - Христо Иванов го вкара, големият 
конституционалист. Какво направихте сега, в момента?! Какво 
направихте?! Вие си отговорете на въпроса, българските граждани 
ще Ви отговорят на 9 юни. Благодаря. (Ръкопляскания от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: За реплика ли? 
Господин Иванов - за реплика, господин Чорбанов - втора 

реплика. 
МИРОСЛАВ ИВАНОВ (ПП-ДБ): Благодаря Ви, госп 

Председател. //-:/ 
Колеги! Господин Георгиев, Вие имате Вашите аргумей^;-; 

изложихте ги, а ние имаме своите. Ще направя същото -
изложа със спокоен тон, без обиди, без квалификации. Може и да"с^; 

ПОВТОрЯ, НО КаКВО Се СЛуЧИ ХРОНОЛОГИЧНО. ! Вярчо с оригинала: 
1наКолева 
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Предложение в пленарна зала за избор на управител на НЗОК 
- ВЪЗРАЖДАНЕ гласува „против"; предложение от ГЕРБ и ДПС за 
подуправител на Националната здравноосигурителна каса -
ВЪЗРАЖДАНЕ не участва в гласуването, гласовете на ДПС и ГЕРБ 
са достатъчни при тази конструкция, за да може този човек да бъде 
избран за подуправител; в днешното заседание - предложение от 
председателя на Народното събрание за включване на извънредна 
точка в дневния ред да се гласува оставката на управителя на 
Националната здравноосигурителна каса - ВЪЗРАЖДАНЕ 
подкрепят тази точка. (Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Колеги, моля Ви да довърша. Аз не съм викал от място, когато 
господин Георгиев правеше своето изказване. 

По отношение на измененията в Закона - те допринасят за 
едно - да е ясно кой носи политическата отговорност за 
подуправителя, кой носи тази отговорност, кой го е предложил и кой 
го е избрал? От изложението ми дотук мисля, че става ясно кой носи 
отговорност за този човек. 

Искам да добавя също така, че госпожа Десислава Атанасова, 
докато беше в Народното събрание, често се отбиваше до Вашата 
парламентарна група. Виждал съм го още от Четиридесет и седмото 
народно събрание. (Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Колеги, виждал съм го от Четиридесет и седмото народно 
събрание, когато госпожа Атанасова се качваше нагоре по пътеката, 
обсъждаше нещо с господин Костадинов и след това двете 
парламентарни групи гласувахте заедно. (Силен шум и реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Още един случай само искам да посоча и той е свързан с 
избора на господин Пеевски за член на Комисията по 
конституционни въпроси. Там имахме абсолютно същия подход от 
страна на ВЪЗРАЖДАНЕ - предложение от ГЕРБ, ДПС; 
ВЪЗРАЖДАНЕ не участва в гласуването и господин Пеевски 
избран за член на Комисията по конституционни въпроси. 

И сега, колеги, когато Вие многократно се заявявате (^ато 
борци срещу този модел, аз искам да чуя отговор от Вас, а вероШ^® 
и Вашите избиратели - защо процедирате по този начин. Повече 
очевидно е, че ГЕРБ и ДПС искат да овладеят още Ft 

Ирина 
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и аз Ви питам: защо им помагате? (Силен шум и реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ. Ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Чорбанов -
втора реплика. 

Господин Петров, след това господин Чорбанов. 
ДАНИЕЛ ПЕТРОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Благодаря Ви, господин 

Председател. 
Аз исках да взема реплика още от изказването на господин 

Ганев, обаче от нажежената ситуация в залата, от бурните реплики и 
дуплики малко не можах да хвана ръка. 

Господин Георгиев, много сте прав. Три секунди помнят, не 
повече, народните представители от „Продължаваме Промяната -
Демократична България". Всъщност аз искам само малко спомени да 
вдъхна, че ние, както и „Продължаваме Промяната", сме в 
Народното събрание от Четиридесет и седмото такова. 

Тогава държавата се управляваше с мандат на „Продължаваме 
Промяната". През целите девет месеца на безтегловност - всъщност 
не безтегловност, а свободно падане, техните народни 
представители ставаха на всяка реплика, дуплика, процедура да 
пищят, че ВЪЗРАЖДАНЕ с някакви плаващи мнозинства управлява 
с техния мандат. Спомняте ли си? Накрая парадоксално - когато 
разтурйхме този цирк, те пищяха, че сме го разтурили, даже 
направиха протест и техните избиратели ни замеряха с някакви 
предмети. 

ПЕТЪР ПЕТРОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ, от място): Вече ги.няма. 
ДАНИЕЛ ПЕТРОВ: Няма ги, да. Тогава да кажем, че тогава 

имаше хора, които още им вярваха. 
Четиридесет и осмото народно събрание - държавата се 

управляваше от служебното правителство. Те правеха същото -
пищяха през пет минути, че ние управляваме, ние вземаме някакви^^ 
решения и ВЪЗРАЖДАНЕ помагат за управлението на д ъ р ж а в ^ ф ^ ^ ^ - Х 
което противоречи с техните разбирания. Казваха ни непрекъс^ор , \ 
че и ние гласуваме с ГЕРБ и ДПС. Накрая на Четиридесет и ос^то : ^ 
народно събрание излязоха статистиките и се оказа, че не е /jyt 
Оказа се, че по ключовите гласувания и повечето от гласуваният! 

Вярно с оригинала: 
Ирина Колева 
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именно те - „Продължаваме Промяната" и „Демократична 
България" са гласували с ГЕРБ и ДПС. 

В момента, допреди две седмици, държавата се управляваше 
пак с техен мандат - на „Продължаваме Промяната - Демократична 
България", и продължават да твърдят същото. Чуват се 
неоснователни определения как с любезното съдействие на 
ВЪЗРАЖДАНЕ и така нататък, защото сме подкрепили влизането на 
една точка в дневния ред. Ама, господа, любезното съдействие 
знаете ли какво означава? Подписите на Христо Иванов и Кирил 
Петков да стоят под тези на ГЕРБ и ДПС - ето това е любезно 
съдействие. (Ръкопляскания от ВЪЗРАЖДАНЕ.) И това, че ние сме 
подкрепили влизането на една точка в дневния ред, ами да Ви кажа -
и наше предложение да беше този управител на НЗОК, пак щяхме да 
подкрепим влизането на точката в дневния ред. Това не означава 
любезно съдействие. 

НАСТИМИР АНАНИЕВ (ПП-ДБ, от място): Да, да! 
ДАНИЕЛ ПЕТРОВ: Господин Ананиев, точно Вие през цялото 

Четиридесет и седмо, и осмо народно събрание пищяхте, че сме 
управлявали ние. Точно Вие. Айде няма нужда, помнете малко 
повече от три секунди. И аз подкрепям тук Зеленото движение, 
защото те излязоха от Вашата порочна коалиция и ще се явят 
самостоятелно на изборите, ама „Волт" няма да го направи, защото 
сте човекът оркестър - one шап brand. Благодаря! (Ръкопляскания от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Чорбанов. 
АНДРЕЙ ЧОРБАНОВ (ИТН): Благодаря, господин 

Председател. 
Уважаеми дами и господа народни представители! 
Тъй като темата е все пак оставката на управителя на 

Здравната каса, аз ще Ви запитам, господин Георгиев, разсеян съм 
- ^ 

понякога забравям - подсетете ме, моля Ви, отново колко час^р^*-
загубихме и на Здравната комисия, и тук в залата да мойй/м' 
управляващите да не избират този управител. Колко доцода . .. 
изказахме, колко аргумента срещу този избор направихме това 
се случва. Разбира се, колегите от ГЕРБ-СДС гласуваха с омерзение, 
както те самите казаха, но го направиха в краина еметка и сега — 

• Вярно с оригинала: 
I Ирина Ко)^ева 
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отново ние продължаваме да обсъждаме една тема, която видимо ще 
бъде надградена до степен абсолютна галимация с подаване и 
оттегляне на оставки. Като че ли вече това не е прецедент. 
Интересно колко ли държавни висши чиновници си подават 
оставките и ще се отказват в последния момент. В по-предишните 
случаи те стават подсъдими, сега не зная какво ще се получи. 
Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Дуплика. 
ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Благодаря на 

репликиращите. Отзад напред. 
Господин Чорбанов, така е. Аз в моето изказване 

недвусмислено подчертах - и Вие сте абсолютно прав, че изгубихме 
часове, буквално десетки часове. Какви ли не финтове тук се 
правиха, колко пъти се вкарваше - дори мисля, че и в нарушение на 
Правилника - извънредна точка да се избират, процедури разни се 
променяха, вътре в Комисията се променяха процедурите. Просто 
такава галимация, такива кълбета се правеха тук, всякакви 
политически врътки, че бяхме се замаяли накрая, така да се каже, от 
кълбетата на сглобката, за да прокарат това да има, да се избира и от 
парламента подуправителят, а не както трябваше да бъде - да си 
назначат те управителя от „Продължаваме Промяната" и след това 
да си назначат и подуправителя. И сега в момента нямаше да я има 
тази драма. Но, така е. 

Господин Петров, мога да се съглася абсолютно с всяка една 
Ваша дума, защото това са фактите. Само че, когато на 
„Продължаваме Промяната - Демократична България" им се 
обясняват фактите такива, каквито са, те просто удобно ги забравят, 
защото не е удобно за посолството. Защото те трябва посолството да 
слушат, не трябва да слушат българските граждани, не трябва да 
слушат собствената си съвест - трябва да слушат какво им казва 
техният ПР, за да може през медиите на посолството Д|£уЙг'' 
разпространяват глупостите и опорките на демократичната/ ^ 
общност - така наречената демократична общност, защото тя, 
виждаме, няма нищо демократично. Те са по-скоро розова общнос^ 
която се интересува само и единствено от това какво ще им каже 
посолството. г~ 

Вярно с оригинала: 
j Ирина к \ л е в а 
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Господин Иванов, ами явно ние трябва да Ви учим на 
политика, защото явно Вие нищо не разбирате от политика. Девет 
месеца тук управлявате с тези, които Вие наричахте „мафия". Девет 
месеца гласувате заедно с тях. Девет месеца променяхте 
Конституцията заедно с тях. Навряхте ни служебното правителство 
да е в този вид, в който Вие го измислихте, и накрая мрънкате срещу 
служебното правителство, защото то Ви показва, че въобще няма 
нищо общо с това, което Вие искахте да направите. А може би пък 
точно това сте искали да направите и господин Христо Иванов точно 
затова стоя в скута на господин Пеевски и пиеше кафенце там. 
Точно заради това явно. Защото сте искали да направите точно 
такива промени - да може да има служебен кабинет, в който ГЕРБ и 
ДПС да си правят каквото си искат. Защото, както винаги съм казвал 
от тази трибуна, Вие сте една удобна патерица. Ама няма страшно, 
ДПС ще се погрижат за Вас. Те ненапразно вкараха тук едни 
промени за репресираните лица в Закона за осигуряването, с които 
репресираните лица ще могат да получат пенсии след това. Не се 
притеснявайте, осигурили са Ви, защото сте удобна патеричка - не 
се притеснявайте за това. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Пандов. 
ВАСИЛ ПАНДОВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Председател, 

уважаеми дами и господа народни представители! Не успях да взема 
реплика, затова ще ползвам възможността за лично обяснение. 

Господин Георгиев многократно спомена моето име във 
връзка с промените в Закона за здравното осигуряване. Тези 
промени сами по себе си нямат никаква връзка с това, което се 
случва днес тук. Промените в Закона за здравното осигуряване 
следват един модел, който не е само в Закона за здравното 
осигуряване. И в Закона за Българската народна банка, и в Закона за 
Сметната палата е именно разпределението на правомощията между-̂ :---
управител и подуправител. И да - тогава Законопроектът " : \ 
внесен заедно с народните представители от ГЕРБ-СДС, Щ'рова - .. \ 
няма никаква връзка с това, което се случва. v*\ ; I 

Факт е, че това, което ние виждаме последните няколко Дйфе. 
безспорно едно овладяване на държавата от ГЕРБ-СДС "с 
правителството, на което премиер е господин Главчев. Да, ние 

Вярно с оригинала: 
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подкрепихме и господин Главчев - това е факт, но това, което се 
случва, безспорно - ще внеса и още един елемент, защото тук стана 
дума за завладяна държава и мафия. 

Подуправителят господин Мавров е депозирал отказ, оттеглил 
е своята оставка. Въпросът, който се поставя тук, е, след като днес 
имаше патетично от трибуната: „Как може управителят да си 
оттегли оставката, след като подуправителят вчера е оттеглил 
неговата?", очевидно това, което се случва, е един план, един план, 
който се изпълнява в момента. По същия начин можем да поставим 
въпроса свободно ли е оттеглил той своята оставка вчера, защото 
имаше тук такива разсъждения. 

Това, което ще Ви напомня, е решението на Конституционния 
съд за освобождаването на председателя на Сметната палата. Ако си 
спомняте, в Четиридесет и седмото народно събрание по сходен 
начин - макар и не сходен, но със сходни последици - беше 
освободен председателят тогава на Сметната палата. Това, което 
може би днес ще се случи тук, е нещо подобно. 

Разбира се, това, че ние можем да сезираме Конституционния 
съд, впоследствие ще даде някаква надежда, че има органи в 
България, които спазват Конституцията, но няма да промени факта, 
че от последните няколко дни - и тук не говорим само за 
здравеопазване, тук говорим за всички сфери - наблюдава се една 
масова подмяна и масово, разбира се, овладяване на всички сфери на 
управление. Да, това е нормален политически процес, но ние трябва 
да си го кажем, че той в момента протича и в случая - пак се връщам 
на темата с изменението в Закона за здравното осигуряване - факт е, 
че колегите от ВЪЗРАЖДАНЕ подкрепиха избора на подуправителя, 
но това няма връзка със Закона за здравното осигуряване (Шум. 
Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ: „Лъжец".) С негласуването го 
подкрепихте. С негласуването си го подкрепихте. Аз не съм 
сте гласували „за", казвам, че с негласуването. И по същия 
(Шум. Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) ]J\ . д; 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Колеги, моля В и Щ Ш ^ 
в залата. 

Времето Ви, господин Пандов. 
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ВАСИЛ ПАНДОВ: Същото се случи и с провеждането на 
обществените поръчки за частите болници. Така. 

Сега може ли процедура да направя? Това беше лично 
обяснение, сега искам да направя процедура за допуск. (Шум и 
реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Нека друг да направи 
процедурата. Четири минути лично обяснение Ви позволих. 

Господин Василев. 
АСЕН ВАСИЛЕВ (ПП-ДБ): Господин Желязков, правя 

следната процедура. Тъй като оставката е оттеглена, предлагам да се 
прекрати този дебат, тъй като няма предмет за дебата, който да бъде 
дебатиран и гласуван. Така че моля да прекратим дебата поради 
отпаднала необходимост. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Колеги, ще подложа 
това предложение на гласуване. 

Моля, режим на гласуване. 
Гласували 192 народни представители: за 68, против 121, 

въздържали се 3. 
Предложението не е прието. 
Други изказвания? Закривам разискванията. 
Късно вдигнахте ръка, господин Свиленски. (Шум. Реплика 

от ВЪЗРАЖДАНЕ: „Не е вярно. ") 
Господин Свиленски, заповядайте. (Шум и реплики.) 
Последно изказване. Колеги, това е последно изказване, 

защото закрих разискванията. (Шум и реплики.) 
Заповядайте, господин Свиленски. 
ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ (БСП за България): Благодаря. 
Уважаеми господин Председател, уважаеми колеги народни 

представители! Присъстваме отново на някакъв немислим дебат, 
защото преди 9 месеца в тази зала Вие от ГЕРБ, СДС и от 
„Продължаваме Промяната", спомням си, се скарахте точно^sS 
Здравната каса и се скарахте не за управителя и за подуправитшЙ^' 
се скарахте за 8 милиарда, кой ще управлява 8-те милиарда, ЩщЯЬ 
един на други си казахте колко са Ви корумпирани кандидатй^ещ^ 
колко не стават. И двете партии, и двете коалиции прШ&уе̂  
критиките на другите - ГЕРБ приеха на „Продължаваме Промяната";" 
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че техният кандидат не става, и „Продължаваме Промяната" приеха, 
че техният не става, вследствие на което се стигна до тези две 
оставки, подадени преди 9 месеца, господин Председател. Девет 
месеца тези оставки са стояли в Деловодството на Народното 
събрание и Вие не сте ги вкарвали като точка първа в нито един 
момент. Нито една от партиите от управляващото мнозинство не се 
възползва от първата сряда, в която има възможност да внесе такава 
точка за гласуване на оставки. Защото Ви беше добре. Девет месеца 
пред обществото - за пореден път излъгано общество, им казахте -
те са с подадени оставки. Ама девет месеца управляваха Здравната 
каса и двамата! И всичко беше наред, докато не се случи ротацията. 

Единствената парламентарна група в тази пленарна зала, която 
няма принос към избора на единия или другия, е парламентарната 
група на „БСП за България". Единствената парламентарна група! 
Затова сега можем да говорим пред Вас и да Ви кажем тези неща. 
Ние нямаме съпричастност към избора нито на единия, нито на 
другия. 

Но, уважаеми господин Председател, питам: защо 9 месеца 
оставките и на двамата не бяха вкарани в дневния ред на 
парламента? Питам: защо в последните дни на българския 
парламент започва едно оттегляне на оставки? 

И господин Ангелов попита: кой принуди управителя да си 
оттегли оставката? Аз задавам още по-широк въпрос: кой принуди 
управителя и подуправителя да си подадат оставките? Защото само 
часове, след като ги избрахме тук - юли месец, една нощ беше, едно 
нощно заседание, само часове след избора те си подадоха оставките. 

И когато сезирате органите за това кой е принудил днес 
управителя да си подаде оставката, включете и тогава: кой ги 
принуди тогава да си подадат оставките? Защото принуждаването за 
подаване на оставка е доста по-голямо нарушение от 
принуждаването да се оттегли оставка. Кой принуди вчера, 
подуправителя да си оттегли оставката също? Като ще е ясно вси;ш^ 
да е ясно всичко! И няма как българските граждани, обществот^/да 
ни вярват и да Ви вярват, когато постъпвате по този начин! ^ м а 
как! Заедно управлявахте, разпределяхте тези 8 милиарда и Ви 
добре. И сега, когато трябва да се разделите - този развод, който с* 

Вярно с оригинала: 
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случи явно не по взаимно съгласие, почвате да си вадите кирливите 
ризи. Едните не искат оставката, другите искат оставката, оттегляне 
на оставка. Ще вкараме Здравната каса... Вижте, ще вкарате 
Здравната каса в още по-голям хаос, в още по-големи съдебни 
спорове: оттеглена ли е оставката, не е ли оттеглена; гласувана ли е, 
не е ли гласувана. Този, дето ще го освободите, управител ли е, или 
не е управител? А подуправителят може ли да изпълнява, или не 
може? И всичко това на гърба на българските граждани, които стоят 
и лежат по българските болници и чакат лечение, чакат лекарства, 
чакат услуги от българското здравеопазване! И на фона на всичко 
това Вие сте събрали в тази зала и спорите дали да се приеме 
оставката, дали да се гледа, или да не се гледа. 

Мислете за тези, които са ни пратили тук! Мислете за болните 
хора в България, които имат нужда от здравеопазване, които имат 
нужда от помощ, които имат нужда от лекарства и нямат нужда 8 
милиарда да бъдат откраднати. 

Така че призивът ми към Вас е: всеки един да постъпва 
отговорно, загърбвайки даже и тяснопартийните интереси, защото 
тук за здравето няма партия, няма сини, червени, зелени; болестта 
спохожда всички, всеки от нас и всеки има нужда от помощта на 
държавата, на Националната здравноосигурителна каса и на 
Министерството на здравеопазването. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Благодаря, господин 
Свиленски. 

Първа реплика - господин Караджов. (Реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ГРОЗДАН КАРАДЖОВ (ИТН): Уважаеми господин 
Председател, уважаеми госпожи и господа народни представители! 
Уважаеми господин Свиленски, аз изцяло разбирам желанието Ви да 
се изкарате единствени поборници срещу избора на председател и 
подпредседател на Националната здравноосигурителна каса. 
Ви помоля, съвсем смирено ще Ви помоля да излезете, тук ртЛтп ' \ 
трибуна да излезете и да се самоопровергаете, като уст|нЬвите • ' Г' 
факта, който лесно може да бъде проверен на компют%^а^:;г^/ ^ ' 
система, че „Има Такъв Народ" беше „против" и единия кандиДа^З 
другия кандидат. Не сте единствени! -

Вярно с оригинала; 
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А в случай че не го направите обаче, поемете тук пред всички 
колеги и тежкия кръст да сте излъгали. Затова Ви моля най-покорно 
да поправите тази грешка. Случва се да сгрешим. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Иванов. 
(Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

МИРОСЛАВ ИВАНОВ (ПП-ДБ): Благодаря Ви, господин 
Председател. 

Уважаеми колеги! Уважаеми господин Свиленски, моята 
реплика ще бъде по два пункта. Първият от тях е, че некоректно Вие 
казахте, че тези оставки отлежават 9 месеца. Това не е вярно. 
Оставките бяха депозирани през месец декември миналата година. 

Втората линия, по която аз искам да Ви репликирам, е, че в 
рамките на този дебат не се чуха абсолютно никакви аргументи по 
същество за работата на господин Михайлов. Чуха се единствено 
политически опорки, обиди, спекулации. Нито един колега не се 
изказа по това дали господин Михайлов съвестно и коректно си 
изпълнява служебните задължения като управител на Националната 
здравноосигурителна каса. Това за мен лично е индикация, че в 
рамките, в които той е изпълнявал тази длъжност, се е справил със 
своите служебни задължения. 

Господин Председател, ако позволите тази реплика да премине 
към процедура, моля за процедура за допуск, а именно - да 
гласуваме до залата да бъде допуснат управителят на Националната 
здравноосигурителна каса господин Станимир Михайлов. Той в 
момента е в сградата на Народното събрание и може в лично 
качество да отговори на проф. Ангелов, който явно желае нещо да 
сподели от негово име. 

Моля да подложите процедурата на гласуване. Благодаря Ви за 
вниманието. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Ангелов^— 
имате различно предложение на направената процедура? 

Заповядайте. 
КОСТАДИН АНГЕЛОВ (ГЕРБ-СДС): Уважаеми госЦдан 

Председател, уважаеми колеги! Потвърждение на моите думи е 
което направи преди малко бившият заместник-председател не 
Народното събрание господин Мирослав Иванов. 

! Вярно с оригинала: 
| Ирина Колева 
! Началник на отдел 
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Ето още една принуда. Те са принудили управителя да дойде в 
Народното събрание, да продължи да бере срама от всичко онова, 
което те правят. (Реплики отДБ.) 

Сега ще Ви кажа какви са фактите. Това заявление за 
оставката е внесено от сътрудник на „Продължаваме Промяната -
Демократична България" в Деловодството на Народното събрание. 
(Реплика от ГЕРБ-СДС: „ Опа!") 

Този сътрудник се казва Калоян Пеев и е главен специалист. 
Няма никакви данни за автентичността на този документ. (Силен 
шум и реплики от „Демократична България ".) 

Няма никакви данни за автентичността на подписа. Ето затова 
ще поискаме и графологична експертиза на подписа дали е поставен 
автентично! {(Шум и реплики от ПП-ДБ, смях от ГЕРБ-СДС и от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

И още нещо. Още нещо! Искам всички български граждани да 
си спомнят един срамен акт, който стана преди около една седмица. 
Ами това е вторият Живко Коцев! Това е вторият пудел на каишка, 
който трябва да дойде в пленарна зала. Единият си подаде оставката 
и после премиерът господин Денков го хвана за якичката, свали го 
долу пред журналистите и каза: оттегляй си оставката, защото ние 
ще те пазим, ние ще пазим каналите и пачките, ние ще пазим 
контрабандните канали. Няма да стане това нещо! Няма да потекат 
пудели към Вас от Здравната каса и това трябва да спре. Забравете 
го! (Смях, ръкопляскания и възгласи: „Браво! Браво!" от ГЕРБ-СДС 
и смях от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Режим на гласуване за 
допуск. 

Гласували 199 народни представители: за 102, против 93, 
въздържали се 4. 

Предложението е прието. (Шум и реплики.) 
Трета реплика - господин Ананиев. (Шум и реплики/^гф 

ВЪЗРАЖДАНЕ: „Какво стана! Ей, тия от ВЪЗРАЖДАШЕ! 
Оставка! Ние с Вас управляваме". Реплика от ДПС: „Какво ckikna l 
сега, кой управлява?") 'v>; 

НАСТИМИР АНАНИЕВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин 
Председател, уважаеми колеги! Господин,- Свиленски, досега 

I Ирина 
Началник на отдел 

| "Административно обслужв 
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слушахме относно пуделите на каишка и няма нищо лошо да си 
пудел на каишка. (Силен шум и реплики от ГЕРБ-СДС, 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Проблемът е... (Викове от ВЪЗРАЖДАНЕ: „Еее! Ааа!" 
ръкопляскания и смях от ГЕРБ-СДС и от ВЪЗРАЖДАНЕ. Възгласи 
от ВЪЗРАЖДАНЕ: „Браво! Браво!") 

Проблемът е... (Викове от ВЪЗРАЖДАНЕ: „Пудел! Пудел!") 
Проблемът е, когато си опозиция на каишка. Имаме всъщност 

две опозиционни групи, които са на каишка - Партия 
ВЪЗРАЖДАНЕ и „Има Такъв Народ". Когато е удобно, фактически 
те или гласуват директно с ГЕРБ и ДПС, или излизат от залата. ИТН 
- по същия начин, те се редуват. (Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Всъщност, за да влезе това решение в зала, 30 народни 
представители от ВЪЗРАЖДАНЕ са го подкрепили заедно с 61 от 
ГЕРБ, и 29 от ДПС. Всъщност това нещо е организирано, не е 
спонтанно. (Реплики от ДПС.) 

Както виждаме, вчера Мавров е подал своето заявление за 
оттегляне на оставката. На Председателския съвет днес никой не е 
съобщил, че ще има извънредна точка, каквато очевидно се е 
готвила с Партия ВЪЗРАЖДАНЕ - наредени, за да могат да 
гласуват. 

Всъщност проблемът не е, че някой работи с някого. Както ние 
от „Продължаваме Промяната - Демократична България" сме имали 
и управленско споразумение, и законодателно споразумение. 
Проблемът е, когато се криеш, че работиш с някого - това, което 
правят Партия ВЪЗРАЖДАНЕ и „Има Такъв Народ". Всъщност те 
се крият, че работят с ГЕРБ и ДПС. Не е срамно, излезте и си 
кажете! (Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Така че, господин Свиленски, това, което е важно, всъщност е 
да се държиш като истинска опозиция, до което може би БСП . ^ ^ - ^ Х 
доближава донякъде, до това нещо. Но въпросът е - когато/ййг " Д \ 
псевдоопозиция, която работи и се създава едно мнозинство! и , 41 
когато трябва да бъде отстрелян някой, той бива отстр^^.<4^>' ,L 1 

Благодаря. (Реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) \ 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Господин Свиленски 

за дуплика. 
Вярно < '.оригинала: 

Ирина г\злева 
"Jачол н'f к па огдел 

\ н о обслужване" 
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За процедура ли, господин Хамид? 
ХАМИД ХАМИД (ДПС): За процедура, господин 

Председател, защото седя точно пред Вас, вдигам и двете ръце, 
крещя от място: „Прегласуване!", а Вие бързате да дадете думата на 
моя приятел Настимир Ананиев. Малко уважение и към центъра! 
Имах процедура за прегласуване. Моля, уважавайте и ДПС малко! 
(Реплика от ПП-ДБ: „Браво! Браво!") 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Колеги, няма да 
подложа на прегласуване тази процедура. 

ХАМИД ХАМИД (ДПС, от място): Защо? 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Нека господин 

Михайлов да присъства на дебата. Тъй или иначе той няма 
възможност по никаква процедура да взима думата или да му бъдат 
задавани въпроси, така че нека да присъства в залата. Осигурили сме 
му допуск, няма защо да го прегласуваме. 

ХАМИД ХАМИД (ДПС, от място): Ама нека да видим кой 
осигури допуска - ВЪЗРАЖДАНЕ и ПП, да видим кой управлява! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Вие можете да 
направите процедура да бъде отстранен от залата - като 
предложение. (Реплика от ВЪЗРАЖДАНЕ: „ Точно така. ПП иДБ. И 
малката партия ".) 

Господин Свиленски - за дуплика. 
ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ (БСП за България): Благодаря. 
Уважаема госпожо Председател, колко хубаво щеше да бъде, 

ако спазвахме Правилника, така както е написано - изказване, 
реплики, след това веднага дуплика и след това процедурите. 
Защото, колеги, аз се изказах преди 15 минути, вече голяма част от 
Вас не си спомнят какво казах; друга част не си спомнят каква 
реплика ми направи господин Караджов. 

Господин Караджов, наистина, ако това, което съм казал, не ^ 
вярно, Ви се извинявам. Ако стъпвам на Вашата декларация/с^ 
Вашата парламентарна група е гласувала против двамата кандидати 
- на базата на тази Ваша декларация, че Вашата парламентщна, 
група е гласувала „против" и двамата кандидати, поднасям м̂ Цт̂  
извинения. Това, което казах, е, че БСП няма принос в избора н; 
нито един от двамата. На нито един от двамата!" 

^ 1 Вярно с оригинала: 
| И р и н 
I Началник на отдел 

" А д; v; и нистративнообслух 
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Господин Иванов, дали 9 месеца е отлежавала оставката, или 
пет месеца, или четири - няма абсолютно никакво значение! 
Дължите отговор защо четири месеца тези двамата - управител и 
подуправител, са били в оставка и Вие като част от управляващото 
мнозинство не сте поставили въпроса пред председателя или на 
Председателския съвет - защото сте втората по големина 
парламентарна група, когато има подадени оставки от Ваши 
представители най-малкото! Хайде, за кандидата на ГЕРБ може и да 
не го поставите, но когато има Ваша оставка, нормално е да 
поискате тя да бъде разгледана, за да бъде избран следващият човек. 
Така че критики към парламентарната група на БСП за това не 
мисля, че може да има, за давността на оставката - дали е девет 
месеца, или е четири месеца. 

Господин Ананиев, благодаря за признанието, макар и в края 
на парламента, че БСП е единствената според Вас - надявам се и 
според българските граждани - автентична, достойна и защитаваща 
българските граждани парламентарна група, в случая опозиционна. 
Дай боже в следващия парламент да бъде и управляваща! Благодаря 
Ви. (Шум и реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Колеги, режим на 
гласуване. 

ВЕНКО САБРУТЕВ (ПП-ДБ, от място): За процедура! 
ИСКРЕН МИТЕВ (ПП-ДБ, от място): Процедура по начина 

на водене! (Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 
Колеги, режим на гласуване на Проекта на решение. (Шум и 

реплики от ПП-ДБ.) 
Още преди изказването на господин Свиленски закрих дебата 

и казах, че това е последното изказване. 
ВЕНКО САБРУТЕВ (ПП-ДБ, от място): Процедура! 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: В режим на гласуван 

сме, господин Сабрутев. (Шум и реплики от ПП-ДБ.) 
Гласували 168 народни представители: за 115, проти^:53, 

въздържали се няма. v 

Решението е прието. (Шум и реплики от ПП-
„ Прегласуване!") 

Прегласуване по искане на ПП-ДБ. i 
| Вярно с: оригинала: 
! Ирина Колева 

Началник на отдел 
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Гласували 172 народни представители: за 116, против 56, 
въздържали се няма. 

Решението е прието. 
ИСКРЕН МИТЕВ (ПП-ДБ, от място): За различен вот! 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Различен вот -

господин Митев. 
ИСКРЕН МИТЕВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Председател! 

Уважаеми колеги, гласувах против това овладяване на институциите 
от ДПС и сега ще Ви разкажа как се случва то. 

Вчера излиза програмата на Народното събрание, в която тази 
точка не е включена. В същия ден в 15,20 ч. подуправителят се 
отказва от подадената си оставка. Днес на Председателския съвет 
никой не каза, че тази точка ще бъде внесена, и никой друг освен 
ВЪЗРАЖДАНЕ, ГЕРБ и ДПС не знае, че тази точка ще се случи в 
залата (шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ: „ВЪЗРАЖДАНЕ ли? 
Браво!"). След което тази точка се вкарва насилствено в залата, 
противно на правилника - въпреки че председателят си е оттеглил 
оставката, тя се гласува днес тук! 

Защо това не е добре? Защото всеки път, когато Вие си 
помислите, че партия ВЪЗРАЖДАНЕ или партия ИТН са 
опозиционни партии и ще защитават Вашия глас, трябва да знаете, 
че те ще защитават всичко, което им кажат техните господари -
господин Пеевски и господин Борисов! (Шум и реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ: „Вие се провалихте!") Това няма да Ви се размине 
и затова Вие се разцепихте, скъпи приятели! Затова се разцепихте, 
защото хората във Вашата партия, които Ви знаят и виждат, ще се 
откажат от Вас и ще се отрекат от Вас! Това е Вашата съдба! (Шум и 
реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ и ДПС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: За различен вот -
господин Кирил Петков. 

КИРИЛ ПЕТКОВ (ПП-ДБ): Уважаеми господин Председатй^~~7 А 
Уважаеми народни представители, това, което днес се Мчи,- \ 

беше отново абсолютно поругаване не само на тази институция^ Др и. ^ , 
на свободната воля на * управителя на Национал^а^^ i sfy/ 
здравноосигурителна каса. В моята ръка аз имам неговото оттегляне! ^ 
(показва го) за оставка, което е внесено преди гласуването. — 

| Вярно с оригинала: 
j Ирина~К&)лева 
j Началник на отдел j 
j "Административно обслужване" I 
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Господин Михайлов е тук в залата. Председателят на 
Народното събрание можеше да даде поне думата на господин 
Михайлов, за да каже това ли е неговата воля, или не! Когато 
Народното събрание действа по този начин, когато Народното 
събрание не дава дори на човека, който си е дал своята воля писмено 
на Народното събрание, да бъде изслушан, това започва да 
замирисва на диктатура! (Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Всички ние трябва да внимаваме (шум и реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ) как тази държава ще бъде управлявана оттук 
нататък! Добрата новина е, добрата новина е, че изборите са съвсем 
скоро (ръкопляскания от ПП-ДБ) и силата и властта отиват обратно 
при хората! И този тип машинации, в които някои депутати са 
крещели, без да ги чуем, да искат прегласуване, или някакви други 
номера, които... 

Българският народ не е глупав! Аз мисля, че хората ще излязат 
и ще гласуват, защото изборът е ясен - или ще имаме демократична 
държава, където волята на хората като господин Станимир 
Михайлов ще бъде уважена, или отиваме бързо назад към една 
държава, която не прилича на европейска държава! Ние ще се борим 
за нормална европейска държава и българските граждани ще ни 
подкрепят! Благодаря Ви! (Ръкопляскания от ПП-ДБ. Шум и 
реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Имате думата, господин 
Камбарев, за трети различен вот. 

Господин председателят е направил списък и го е записал, 
след което следва процедурата на госпожа Михайлова, а господин 
Сабрутев има процедура. 

ДАНИЕЛ ПЕТРОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ, от място): Искам 
думата за различен вот! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Господин Петров^ 
мисля, че Вие имахте и изказване, а също нямате право на разлйчейг 
вот поради тази причина. Д f .s 

Слушам Ви, господин Камбарев. (Шум и реплики.) ТочнЬ (така! 
И затова не му дадох думата. 

Нека да чуем господин Камбарев. 
г 

j Ьярно с оригинала: 
j И • 
I Началник на отдел 
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МИХАЛ КАМБАРЕВ (ПП-ДБ): Благодаря Ви, уважаема 
госпожо Председател! 

Уважаеми колеги! На първо място искам към Вас, госпожо 
Председател, да задам въпроса: какво беше правното основание за 
решението, което взехме сега, и беше ли то налично? Това са много 
важни въпроси, на които трябва да отговорим. 

След това. Това, което се случи тук, колеги и уважаеми 
български граждани, е много показателно и то олицетворява две 
различни визии за България. Едната визия за България е тази на 
ГЕРБ и ДПС, в която са завладените институции, политическите 
назначения и уволнения; България - в която, за да си директор на 
училище, трябва да си близък до ГЕРБ и ДПС; България - в която, за 
да си директор на болница, трябва да си близък до ГЕРБ и ДПС! 
(Ръкопляскания от ПП-ДБ.) 

Другата визия, колеги, е тази, в която имаме свободни 
конкурси, честни конкурси, в които кадърни и можещи хора биват 
назначавани на ръководни позиции, а не приближени хора! И заради 
този сблъсък, уважаеми колеги и уважаеми български граждани, на 
тези две много различни визии за България - нямайте съмнение, че 
заради това отиваме на избори и затова падна кабинетът, защото 
тези две визии са несъвместими! ГЕРБ и ДПС искат със сила да 
държат България в миналото и това го наблюдаваме с днешното 
решение! 

Но, уважаеми колеги от ГЕРБ и ДПС, не се бъркайте, че 
българските граждани са глупави! Те това го виждат по места и аз 
ще Ви дам сега един пример от място, наречено Смолян. Вие в 
Смолян направихте абсолютно същото, където в Борда на 
директорите на болницата със сила избрахте и назначихте човек, 
който няма нито един ден опит или образование в здравната система, 
но пък за сметка на това е бивш депутат от ГЕРБ! 

Уважаеми колеги, уважаеми български граждани, Г X 
изборът, който трябва да направим - дали искаме България, в кЬ/Ято \' . \ 
със сила се назначава, уволнява и се гази закон и трябва да си ^фек , fij 
на някого, за да работиш, или искаме България, в която честйй(Л* 
кадърни хора, които се явяват на конкурс и печелят не защото ciR ^ 

1 Вярно с оригинала; 
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близки до някого, а защото имат компетенциите и могат да 
управляват! Благодаря Ви. (Шум и реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Госпожо Михайлова, 
имате думата за процедура. 

ИСКРА МИХАЙЛОВА (ВЪЗРАЖДАНЕ): Уважаема госпожо 
Председател, процедурата ми е по начина на водене и беше насочена 
към господин Желязков. Затова се извинявам, че сега ще трябва да я 
направя към Вас. 

В хода на дебатите на току-що приключилата точка 
многократно колеги от различните парламентарни групи излизаха от 
предмета на обсъжданията, в което излизане от предмета на 
обсъжданията се твърдеше в един вид политическо говорене, 
вероятно предизборно, от „Продължаваме промяната" и от 
„Демократична България", че от днес те са опозиция на ГЕРБ и 
ДПС, с които управляваха до вчера буквално. 

В тази връзка, тъй като многократно имаше отправени 
обвинения към групата на ВЪЗРАЖДАНЕ, че по някакъв начин ние 
толерираме поведението на тези две партии, срещу които всъщност 
се борим от създаването на нашата политическа организация, и на 
въпросния модел, който „Продължаваме Промяната" и 
„Демократична България" подкрепяха до вчера - в тази връзка 
трябва да обявя на залата, че от ВЪЗРАЖДАНЕ подготвихме Проект 
на решение за вот на недоверие към така наречения служебен 
кабинет, който действа към момента, който ние смятаме, че е 
доминиран от ГЕРБ и ДПС. 

В тази връзка ние потърсихме доскоро опозиционните партии 
— от ИТН и от БСП, и срещнахме подкрепа от БСП този вот на 
недоверие да бъде внесен с основанието, че смятаме, че няма да 
бъдат проведени честни избори в Република България, което 
всъщност е основното действие, което трябва да извърши един, 
служебен кабинет. При положение че този за служебен кабщкиг̂  ^ \ 
основно е доминиран от кадри на ГЕРБ и ДПС и с някт/ <зт 
„Продължаваме Промяната", от които те в момента се отричаг, !̂ ие 
смятаме, че този кабинет не може да осъществи тези избори! 

В тази връзка, уважаеми народни представители 
„Продължаваме Промяната" и „Демократична България", ние от 

| Ирина Колева 
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ВЪЗРАЖДАНЕ смятаме, че думите трябва да се подкрепят с 
действия! Ако тези думи, които Вие изричахте няколко часа от тази 
трибуна - че ще бъдете остра опозиция, че не искате повече да 
гледате модела на ГЕРБ и ДПС, който крепихте до преди един ден и 
всъщност възвърнахте на власт с Вашите действия и коалиционното 
си партньорство... Имате възможност - тъй като в момента 
събираме подписите, да се присъедините към вота на недоверие, 
който ние искаме на ГЕРБ и ДПС, и да разпишете този вот на 
недоверие от Вашата парламентарна група, от двете съставляващи го 
фракции -„Продължаваме Промяната" и „Демократична България". 

След това имате възможност да гласувате за този вот за 
недоверие, защото гласовете на „Продължаваме Промяната", 
„Демократична България", БСП и ВЪЗРАЖДАНЕ са достатъчни 
този кабинет да не организира изборите в Република България! Сега 
е моментът на истината, за да покажем на българските граждани и 
скорошни избиратели (шум и реплики от ПП-ДБ) дали това, което се 
говори, е истина, или е просто предизборна кампания! 
(Ръкопляскания от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Заповядайте, господин 
Арабаджиев, за да чуя Вашата процедура. 

ИСКРЕН АРАБАДЖИЕВ (ПП-ДБ): Госпожо Председател, аз 
имам процедура по начина на тръгване към господин Желязков, 
защото в последните два часа той беше съучастник. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Господин Арабаджиев, 
господин Желязков отсъства от залата в момента. 

ИСКРЕН АРАБАДЖИЕВ: Да, госпожо, съжалявам, че трябва 
да го адресирам към Вас, но е редно да кажем, че господин 
Желязков като председателстващ тази дискусия наруши няколко 
пъти Правилника: по отношение на чл. 56, тъй като имахме записани 
колеги, които преди почивката се бяха заявили да направя^ 
изказване и не им беше дадена думата, а беше прекра' 
дискусията преди да могат да се изкажат; и по отношение на то ; 

ние му дадохме почивка и време да помисли дали ще 
господин Пеевски и господин Борисов, за да наруши КонституцвдгК 
с едно противоконституционно решение, на което станахме4 

свидетели и на което колегите от ВЪЗРАЖДАНЕ ж^ от ИТНпсъщо^ — 

I Вярно с оригинала: 
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удобно съучастваха, като не гласуваха! Така че на господин 
Желязков може би му стана гузно за това, на което той стана 
съучастник, и затова тръгна от залата. 

Аз ще се радвам, ако той може да заеме отново 
председателското място и да даде обяснение за всички тези 
нарушения, на които ние станахме свидетели... 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСЕН ЖЕЛЯЗКОВ: Разбрах процедурата 
Ви, господин Арабаджиев. 

ИСКРЕН АРАБАДЖИЕВ: ...и несъмнено Вие ще имате 
възможност, тъй като процедурата после е по начина на водене. Ще 
имате възможност и да вземете думата от негово име, ако пожелаете. 
(Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Господин Цонев, имате 
думата за процедура - заповядайте. (Реплики между ВЪЗРАЖДАНЕ 
и ПП-ДБ.) 

ЙОРДАН ЦОНЕВ (ДПС): Благодаря Ви, госпожо Председател. 
Може ли да направя процедурата и после пак ще се замервате 

с думи? Правя процедурно предложение да удължим работното 
време до приключване на т. 2 от дневния ред, а именно - приемане 
на Закона за изменение и допълнение на Закона... (Реплики от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

Трета ли е вече? Добре. Аз затова цитирам точно за коя става 
въпрос. Номерацията няма значение. Второ четене на Закона за 
изменение и допълнение на Закона за държавния бюджет, защото 
все пак общините чакат приемането на този законопроект, а пък тук 
се замерваме с глупости. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Благодаря Ви, господин 
Цонев. 

Точката на Законопроекта за изменение на Закона за 
държавния бюджет на Република България е точка четвърта. 
Приемам, че Вие предлагате удължаване на работното врем^дс: 
приключване на т. 4 от дневния ред. 

Колеги, подлагам на гласуване първо тази процедура ще 
продължим след това с останалите процедури. ^Х J j ' j 

Режим на гласуване, моля. 

Вярно с оригинала;.. , 
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Гласували 179 народни представители: за 135, против 37, 
въздържали се 7. 

Предложението е прието. 
Има ли желание за прегласуване? Не виждам. 
Работното време е удължено до приемане на т. 4 от дневния 

ред. 
Следващата процедура е на господин Мирослав Иванов, след 

което е Вашата процедура, господин Вълчев. (Реплика от народния 
представител Мирослав Иванов.) 

Господин Вълчев, заповядайте. Отстъпват Ви реда. След това 
ще чуем другата процедура. 

о 
ИВАИЛО ВЪЛЧЕВ (ИТН): Благодаря, госпожо Председател. 
Процедура по начина на водене, за която веднага се извинявам 

на Вас, че ще я използвам,... 
ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Няма проблем. 

ИВАИЛО ВЪЛЧЕВ: ...тъй като името на партията беше 
намесено в няколко изказвания точно през процедури. 

Към колегите от ВЪЗРАЖДАНЕ. Знаете, че проверяваме 
изключително детайлно дали това, което Вие предлагате, отговаря 
на Конституцията или не. Ние и нашите експерти смятаме, че има 
проблем с конституционосъобразността на това, което предлагате, 
но за да не се стига до такива, как се казва, натопявания... Не искам 
просто да влизам в спорове, но ние също ще подпишем това, което 
Вие предлагате, въпреки че сме наясно, че не отговаря на 
Конституцията дори такава, каквато е приета тя. 

Към колегите от ПП-ДБ искам да се обърна с това, че на 
няколко пъти казахте, че българските граждани не са глупави. 
Вярвайте ми, те не са! И точно затова няма да повярват, че в 
последните две седмици на това събрание Вие сте станали опозиция 
и няма да забравят как, с кого и по какъв начин управлявахте досега. 

Извинявайте още веднъж, че ползвах процедурата по j o ^ I I ^ ? 
начин. " 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Благодаря Ви, го|фдин 
Вълчев. Wy 

Следващата процедура - Мирослав Иванов, имате думата.Ч 
Вярно с оригинала: 
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МИРОСЛАВ ИВАНОВ (ПП-ДБ): Благодаря, госпожо 
Председател. 

Уважаеми колеги! Госпожо Председател, за съжаление, Вие 
ще трябва да отговаряте на въпросите, които поставяме аз и моите 
колеги за това, което се случи на днешното пленарно заседание 
дотук. Със силата на мнозинството за пореден път показахте, че Вие 
можете да смените всеки един ръководител на институция в 
Република България - независимо от неговата воля, независимо от 
правилата. Господин Станимир Михайлов депозира оттегляне на 
своята оставка. Председателят не се съобрази. Господин Михайлов 
беше в залата, искаше думата, искаше да заяви каква е неговата 
действителна воля - председателят не се съобрази и не му даде 
възможност да се изкаже. Затвори се дебатът по най-бързия начин, 
подложи се на гласуване, за да може тази процедура да бъде 
максимално бързо затворена - точно така, както се случи преди по-
малко от две години, когато беше освободен и председателят на 
Сметната палата господин Цветков. Разчистихте си пътя, Ваш човек 
пое управлението на Сметната палата тогава. Това се случва и сега. 
Конституционният съд отмени освобождаването на господин 
Цветков няколко месеца по-късно поради липса на правно 
основание. Много е вероятно това да се случи и сега с 
освобождаването на господин Михайлов. За съжаление обаче, 
фактите са налице. За тези и следващите няколко месеца, когато 
предстоят избори, ГЕРБ-ДПС ще имат ръководство и над тази 
институция, ще можете и по тази линия да си правите предизборна 
кампания, да правите други нерегламентирани дейности вероятно. 
Това е срамно поведение, госпожо Председател. Срамно поведение, 
за което някой трябва да понесе и политическа отговорност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Заповядайте, господин 
Ганев, за процедура. ^ 

ЦОНЧО ГАНЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Депутатите на 
които по волята на българския народ най-вероятно скоро - |щне 
половината и повече - ще гледат отвън залата, явно не знаят за кшдво 
става дума. Да им обяснят това, което беше гласувано. Првдк. 
няколко месеца направиха така, че да загубят председателя и шефа 
на Здравната каса, и сега искаха опозицията, която 
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обяснява, че не е нормално да седят в скута на Пеевски и да 
обслужват Борисов по всякакъв начин, искат опозицията да им 
оправи вътрешномафиотските взаимоотношения. Няма как да стане. 
Ние от ВЪЗРАЖДАНЕ няма как да Ви оправяме взаимоотношенията 
с ДПС и ГЕРБ. Вие сте неможачи, които 10 месеца ги обслужвате. 
Вие сте обслужващ персонал. Не е работа на опозицията да Ви 
оправя взаимоотношенията между едната престъпна група и другата. 
Това сте Вие. Вие сте престъпници. Искате да оправим Вашите 
взаимоотношения с други престъпници. Ами няма да стане. 
Оправяйте се. Защо променихте Закона и дадохте възможност това 
нещо да се случи - подуправителят да бъде избиран, и сега да Ви 
махнат управителя и техният подуправител да стане? Това сте Вие -
неможачи, престъпници и мошеници. 

АТАНАС АТАНАСОВ (ПП-ДБ, от място): Има ли 
председател това събрание? 

ЦОНЧО ГАНЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ, встрани от микрофоните): 
Има, ама не си ти. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Колеги, ще Ви помоля 
езикът, който използвате в изказванията... Да знаете, че се отнася и 
до самите Вас, защото всички ние сме народни представители и 
говори наистина лошо за институцията и за хората, които са част от 
тази институция, така че се въздържайте. 

Господин Митев, какво желаете? Последна процедура, 
надявам се, по начина на водене, защото имаме още три точки от 
дневния ред. (Реплика от ДПС.) 

Когато поискат процедура, няма как да я откажа, господин 
Цонев. 

ИСКРЕН МИТЕВ (ПП-ДБ): Уважаема госпожо Председател, 
уважаеми колеги! Госпожо Председател, процедурата ми е към Вас. 
Когато някой, който се е подстригал като Тома Биков, за да прилич^^г^ 
по-близо до човек от ГЕРБ (смях, шум и реплики от ВЪЗРАЖДА; 4 

излиза от тази трибуна и говори как той е опозиция, а веещ йъ£, \ Л 
когато има нужда от него, навежда виновно глава, поглежда\ в ; / / 
обувките и гласува, както му кажат, е редно да му вземате думат^ 4 Ау/ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Разбрах процедурата В* ^ 
господин Митев. — 

1 Вярно с оригинала; 
Ирина Рюлева 

Началникчз отдел 
"Админис ipa smc) обслужване" 
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ИСКРЕН МИТЕВ: Благодаря Ви. 
ЦОНЧО ГАНЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ, от място): Искрене, това 

рускинята ли ти го каза? 
ИСКРЕН МИТЕВ (ПП-ДБ, встрани от микрофоните): Сядай, 

куче! Сядай, куче! (Шум и реплики от ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА КИРОВА: Колеги, предлагам да 
преминем към следващата точка от дневния ред и тя е: 

ИЗСЛУШВАНЕ НА СЛУЖЕБНИЯ ЗАМЕСТНИК 
МИНИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ И СЛУЖЕБЕН МИНИСТЪР НА 
ФИНАНСИТЕ ЛЮДМИЛА ПЕТКОВА И СЛУЖЕБНИЯ 
МИНИСТЪР НА РЕГИОНАЛНОТО РАЗВИТИЕ И 
БЛАГОУСТРОЙСТВОТО ВИОЛЕТА КОРИТАРОВА НА 
ОСНОВАНИЕ ЧЛ. 111 ОТ ПРАВИЛНИКА ЗА ОРГАНИЗАЦИЯТА 
И ДЕЙНОСТТА НА НАРОДНОТО СЪБРАНИЕ ЗА 
ИЗПЪЛНЕНИЕТО НА ИНВЕСТИЦИОННАТА ПРОГРАМА ЗА 
ОБЩИНСКИ ПРОЕКТИ ПО ДЪРЖАВНИЯ БЮДЖЕТ ЗА 2024 г. 

Вносители - Корнелия Нинова, Георги Свиленски и Борислав 
Гуцанов на 9 април 2024 г. (Реплики от народния представител 
Цончо Ганев.) 

Господин Ганев! 
Вносителите имат думата. 
Заповядайте, госпожо Нинова. 
КОРНЕЛИЯ НИНОВА (БСП за България): Най-накрая да 

направим нещо смислено. И точно когато започна смисленото, 
залата се опразни, но това са разсъждения извън представянето на 
предложението ни. 

Уважаеми български кметове! От „БСП за България" 
поискахме изслушване на министъра на финансите на служебния 
кабинет и на министъра на регионалното развитие, за да Ви 
помогнем и най-вече да помогнем на жителите на общините, защ^^х^Л 
сме длъжници и на кметовете, и на жителите на общинМ^/ 
Политическата нестабилност в последните години в страната, \и 
особено в последните месеци, създава у кметовете усещане /С/ 
несигурност, липса на информация какво ще стане с проектите, а 
става дума за проекти от ежедневието, защато, докато~тук"от~" 

I Вярно с оригинала: ........ 
| Ирина Колева 
; Начапнгк отдел 
| "Ад м и н и с" г р аг и в н о обслужване"' 
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Колеги, с това Законопроектът за изменение на Закона за 
държавния бюджет на Република България за 2024 г. е приет. 

Поради изчерпване на точките от дневния ред за днес 
обявявам за закрито днешното заседание. Следващото заседание ще 
бъде утре в 9,00 ч. Приятен следобед! (Звъни,) 

(Закрито в 15,42 ч.) 

Председателг 

Росен Желязков 

Заместник-председател: 

Росица jkufl6e<h 

Секретари: 

Марин Маринов 

Деян Дечев 

Вярно с оригинала:. 

Ирина Колева 
ел 
но обслужване'" 


